
 
 
 

 

PROTOKÓŁ VI 

Sesja Rady Gminy Raciążek z dnia 20 

listopada 2024 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU RADY 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Drzewiecka Danuta obecna   

2 Gierszewska Agnieszka obecna   

3 Jeliński Łukasz obecny   

4 Kopaczewska Marlena Malwina obecna   

5 Korubski Łukasz Mikołaj obecny   

6 Kosmal Sławomir obecny   

7 Kozłowska Monika obecna   

8 Mania Marzena obecna   

9 Niedźwiedzka Agnieszka obecna   

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

obecna   

11 Sadowski Krzysztof obecny   

12 Sobczak Grzegorz obecny   

13 Sobociński Andrzej obecny   

14 Szymańska Monika obecna   



15 Wypij Marlena Stefania nieobecna   

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad VI Sesji Rady Gminy.   (10:10:40 – 10:13:30) 

Godz. rozpoczęcia obrad – 10.00 

Lista obecności wg załącznika do protokołu. 

Obradom Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – p. Andrzej Sobociński 

Otworzył obrady VI Sesji Rady Gminy Raciążek kadencji 2024 – 2029. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sobociński poprosił wszystkich o powstanie 
celem uczczenia pamięci minutą ciszy za zmarłych (Pan Jan Myszak oraz Pan Tomasz 
Królikowski). W imieniu Wójta, Radnych oraz całej społeczności Pan Przewodniczący 
podziękował rodzinie zmarłym i wręczył wraz z Panem Wójtem upominki i kwiaty.  

Przewodniczący Rady Gminy powitał wszystkich Radnych Gminy Raciążek, Wójta 
Gminy Raciążek, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, Radcę Prawnego Panią Kamilę, 
Sołtysów, Obsługę Rady, Mieszkańców Gminy Raciążek. 
2. Stwierdzenie quorum.   (10:13:32 – 10:13:37) 

Aktualny skład Rady Gminy Raciążek wynosi 15 Radnych. Na podstawie listy obecności 
stwierdzam, iż w Sesji uczestniczy 14 Radnych. 
 
Rada dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że może obradować  i podejmować 
uchwały w sprawach objętych dzisiejszym porządkiem sesji.  Obrady są prawomocne.  

3. Przyjęcie porządku obrad.   (10:13:40 - 10:18:45) 

Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi odnośnie porządku obrad i zaproponował 
żeby zdjąć punkt 26 ze względu na odmowę uzasadnienia tej uchwały. Głos zabrał Pan 
Wójt Gminy Raciążek.  

Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado z uwagi na fakt, że 
terminy końca roku są dosyć nas wiążące też jeśli chodzi nawet o pewne 



odpowiedzi formalne Pan Przewodniczący Rady proponował zdjąć punkt jeden i ja w 
jego miejsce chciałbym wprowadzić do porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie 
przekazania według kompetencji skargi według właściwości jeśli Państwo chcieliby 
coś szerzej na ten temat usłyszeć to proszę bardzo. Jest Pani tutaj mecenas która by 
ewentualnie te rzeczy nam szerzej przedstawiła chodzi o przekazanie skargi tak 
już mówię upraszczając, że Przewodniczący Rady w sprawie skargi, która wpłynęła na 
Wójta Gminy Raciążek nie może jednoosobowo tego podejmować, bo nie jest organem 
- organem jest Rada Gminy a z uwagi na to, że trzeba tą skargę przekazać według 
właściwości do organu wyższego czyli powiedzmy do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego jest zasadnym podjęcie uchwały przez Radę Gminy czy w tym 
temacie macie Państwo jakieś pytania co do porządku obrad bo jeśli chodzi o 
procedowanie w tym czasie tej uchwały to będziemy jeszcze na ten temat rozmawiali. 
Pan Przewodniczący zwrócił się do obecnej Pani Mecenas czy chce zabrać głos, coś 
wyjaśnić.  

Pani Mecenas Kamila Warcaba - Dzień dobry Państwu Witam serdecznie proszę państwa 
konieczność podjęcia tej uchwały wyniknęła no jakby w dniu wczorajszym, bo ta skarga 
wpłynęła w dniu wczorajszym do rady ale rada nie jest właściwa do tego żeby ją dalej 
procedować, ponieważ zgodnie z odpowiednim przepisem ja państwu w treści 
uzasadnienia państwo otrzymaliście to jest artykuł 54 prawa o postępowaniu przed 
sądami administracyjnymi skargę wnosi się za pośrednictwem organu którego tu akurat 
mamy bezczynność, którego bezczynność się skarży i w związku z czym ta skarga została 
wniesiona za pośrednictwem rady gminy ale bezczynność dotyczy bezczynności pana 
wójta w związku z czym Organem właściwym do dalszego nadania biegu tej skargę jest 
wójt ponieważ wójt ma obowiązek ustosunkować się do tej Skargi zgromadzić akta 
administracyjne i przesłać je do sądu wraz z odpowiedzią na skargę takie są czynności 
których musi dokonać organ właściwy na którego działanie bez bądź bezczynność 
wpływa Skarga – tutaj konieczność procedowania tej uchwały też wynika z krótkich 
terminów ponieważ z treści tej Skargi wynika że dotyczy ona bezczynności w zakresie 
udzielenia informacji publicznej a w przypadku Informacji Publicznej terminy na 
przekazanie termin na przekazanie skargi do Sądu jest krótszy bo jest 15-dniowy a nie 
30-dniowy jak w przypadku zwykłych skarg dlatego pozwoliliśmy sobie tutaj pan wójt 
pozwolił sobie wprowadzić zaproponować wprowadzenie tej uchwały do porządku bo 
tak jak powiedziałam już wcześniej pewnych czynności organ właściwy musi dokonać 
żeby skargę przekazać i nadać jej na dalszy bieg do sądu. 
 
 
 
 

głosowanie Przyjęcie porządku obrad. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 



data 20 listopada 2024 r. czas 10:18:01 - 10:18:45 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 



3.1. Wprowadzenie punktu 26 dotyczącego przekazania skargi 

wg własciwości   (10:30:49 - 10:31:25) 

 

głosowanie wprowadzenie punktu 26 dotyczącego przekazania skargi wg 
własciwości 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:31:08 - 10:31:25 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.69 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 



9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

nie głosowała 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

3.2. Głosowanie porządku obrad   (10:32:08 - 10:32:32) 

 

głosowanie głosowanie porządku obrad 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:32:11 - 10:32:32 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 



2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

4. 4. Przyjęcie protokołów z IV i V Sesji Rady Gminy.   (10:32:58 - 

10:35:19) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński poinformował, że każdy otrzymał materiały – 

protokoły w związku z czym czy są pytania. Udzielił głosu Pani Radnej Agnieszce Gierszewskiej. 

Pani Agnieszka Gierszewska - proszę o odczytanie z V protokołu punktu czwartego samego 

tematu. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - wnoszę o przegłosowanie żeby nie czytać 

protokołów bo każdy otrzymał w materiałach. 

Pani Agnieszka Gierszewska zgłosiła błąd w protokole nr V. Błąd dotyczył zamieszczenia 

punktu o podjęciu uchwały w sprawie uchwalenia opłaty za gospodarowanie odpadami. 

Pani Agnieszka Gierszewska - z tego co wiem chociaż mnie nie było nie było mowy o 

odpadach komunalnych tylko zbieraliście się państwo w sprawie dotacji. 

Pan Przewodniczący - tak zostało to całkowicie pomylone to no to dziękuję. Jeżeli już ta 

uwaga została zwrócona zostanie to poprawione i teraz ze zmianą to co Pani tutaj nam 

powiedziała to zostanie przyjęty poprawione i teraz przyjęcie protokołu właśnie z 



tą pani poprawką ze zmianą to było z piątej No to przyjęcie protokołu z 4 i 

z piątej sesji wraz z poprawkami pani Gierszewskiej. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - Proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl.  

 

 

głosowanie 4. Przyjęcie protokołów z IV i V Sesji Rady Gminy. 

Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:34:53 – 10:35:19 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 



8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - bardzo dobrze że Pani zwraca uwagę, bo to 

świadczy o tym, że chociaż ktoś czyta protokoły nawet jak na tej sesji co pani zgłosiła 

żeby czytać te protokół to też bardzo dobrze chociaż straciliśmy dwie godziny znaczy na 

to czytanie ale raczej znaczy dla mnie to nie poszło to po prostu że to te dwie godziny 

zostało zmarnowane ja bym się tu chciał zapytać radnych ten protokół wtedy co 

czytałem czy ktoś wysunął wnioski z tego protokołu co ja czytałem, bo ja wnioski z tego 

znaczy tam i te znaczy wnioski jakieś mi się nasunęły.  

5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności   (10:37:52 - 10:38:35) 

5.1. Wystąpienie Wójta Gminy   (10:38:38 - 10:38:44) 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Sołtysi bo widzę nie ma Panów dziękuję 

za oddanie głosu. Materiały odnośnie informacji która dobrze zauważył Pan 

Przewodniczący Rady trwała dwa miesiące ta informacja postarałem się to przelać na 

papier żeby państwu w formie takiej punktowej, bo tego jakbym pisał opowiadanie to 

by tego było bardzo dużo niemniej jeśli do tego do tych wszystkich punktów które 

spisałem są jakieś pytania to jak najbardziej jestem do państwa dyspozycji jeśli chodzi o 

wyjaśnienie.  

 

5.2. dyskusja   (10:38:49 - 10:42:39) 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję i udzielił głosu Panu Radnemu Krzysztofowi 

Sadowskiemu. 



Pan Krzysztof Sadowski - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo 

pytanie odnośnie punktu ósmego - wyłoniono wykonawcę dla zadania „prace 

konserwatorskie przy ruinach zamku” jakby tak w dwóch słowach zakres prac jaki jest 

planowany na tych runa zamku. 

Pan Wójt Gminy Raciążek - temat dotyczy zabezpieczenia doraźnego ruin zamku w 

pierwszej kolejności dotyczą to zabezpieczenia tak zwanej wieży Karnkowskiego 

Biskupa jest na to zrobiona dokumentacja nie wiem czy w tej kwocie po prostu 

wszystko uda nam się zrobić gdzie prace będą polegały tylko i wyłącznie na pewnym 

częściowym zabezpieczeniu nie do końca firma która bo to jest tematycznie oferta była 

praktycznie wyłoniona. Jesteśmy na etapie podpisywania umowy Pani która się 

zajmuje tym Pani Ewa jest na etapie kompletowania dokumentów i po prostu pod 

koniec listopada będziemy podpisywali umowę. Termin wykonania oczywiście 

w przyszłym roku nie znam dokładnie w tej chwili z zakresu ale jeśli tutaj pan radny by 

chciał to dokumentacja jest w urzędzie to może wtedy usiąść na tą dokumentacją i tak 

szczegóły wtedy sobie wtedy przysiąść i na ten temat podyskutować.  

Pan Krzysztof Sadowski – pytanie do pkt. 18 - w parku przygotowane zostało miejsce 

na montaż altany ze środków funduszu sołeckiego sołectwa Raciążek. Planowany 

montaż altany będzie miał miejsce i to jest wskazany termin do 6 grudnia. W funduszu 

sołeckim sołectwa Raciążek na ten rok zaplanowana była również jeszcze jedna 

inwestycja w murowaniu cokołu pod tablicę opisującą historię pokoju w Raciążku i 

samych historii zamku w Raciążku te elementy są zakupione powstał tylko wykonanie 

że tak powiem tego cokołu i zmontowanie tego w całość i czy również w tym roku 

zostanie to zadanie zrealizowane tak żeby te pieniążki z funduszu sołeckiego nie 

przepadły. 

Pan Wójt Gminy Raciążek - z informacji które posiadam zgłoszenia poszły w jednym 

terminie na pewno mówię kwestia altany to jest mi bliżej znana bo akurat miałem 

blisko tutaj i widziałem jak tutaj panowie jeszcze nasi tutaj przygotowywali się do 

podstawy żeby to zamontować na pewno tablica też uważam powinna być w tym roku 

wykonana do końca roku z uwagi na fakt że to są pieniądze z funduszu sołeckiego a te 

pieniążki jak to dobrze zaznaczył pan radny wcześniej nie mogą przepaść także tablica 

też będzie.  

Pan Krzysztof Sadowski – Pytam dlatego ponieważ pod jedną z tych inwestycji zostało 

już wykonane jakieś prace ziemne tak Zostały przygotowane zakotwiczenie tej altany 

co do tablicy No nie dzieje się nic ale czasu jest bardzo małe za chwilę pogoda może się 

bardzo popsuć więc to już chyba też najwyższy czas żeby zacząć chociaż pracę w 

kwestii fundamentu tak żeby zakotwiczyć. 



Pan Wójt Gminy Raciążek - uwaga słuszna postaramy się to przyspieszyć żeby ten 

temat bez zbędnej zwłoki zdążyć jeszcze w tym roku przed zimą gdyby to zakończyć nie 

jest to akurat taka duża inwestycja ale na pewno trochę czasu wymaga żeby ten beton 

związał żeby to skończyć.  

Dyskusję zakończono.  

5.3. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacja Wójta z 

międzysesyjnej działalności   (10:42:52 - 10:43:31) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwala się co następuje paragraf pierwszy 

przyjmuje się sprawozdanie wójta gminy działalności stanowiącej załącznik do 

uchwały paragraf drugi uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacja Wójta z 
międzysesyjnej działalności 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:43:07 - 10:43:31 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 



2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie 

międzysesyjnym   (10:43:54 - 10:44:03) 

6.1. dyskusja   (10:44:06 - 10:44:11) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

6.2. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z 

wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym   (10:44:17 - 10:45:16) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała Rady Gminy Raciążek w sprawie 

przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy z wykonania uchwał rady Gminy. Uchwala się co 

następuje - paragraf pierwszy przyjmuje się sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania 

uchwał Rady Gminy Raciążek podjętych na 4 i na 5 sesji stanowiące załącznik nr 1 do 

uchwały. Paragraf drugi uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Kto jest za 

przyjęciem sprawozdania wójta gminy z wykonania uchwał rady gminy proszę o 

głosowanie na portalu posiedzenia.pl 



Głosowanie: 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania 
uchwał w okresie międzysesyjnym 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:44:33 - 10:45:16 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 



10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

7. Zmiany do budżetu na 2024r.   (10:45:33 - 10:45:47) 

7.1. wystąpienie Skarbnika Gminy   (10:45:51 - 10:45:58) 

Pani Skarbnik Gminy Raciążek – zmiany do budżetu na 2024 rok Gminy Raciążek 

zostało mówione na komisji w dniu 14 listopada Jeśli mają państwo jeszcze jakieś 

pytania proszę. 

7.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego   (10:46:03 - 10:46:55) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - Proszę o przedstawienie opinii przez Komisję 

budżetu i rozwoju gospodarczego Panią Przewodniczącą. 

Pani Marlena Kopaczewska - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado w 

związku ze zmianami do budżetu odbyło się wspólne posiedzenie komisji rozwoju 

gospodarczego komisji budżetowej i rozwoju gospodarczego oraz komisji rewizyjnej. W 

związku z czym przedstawię opinię wspólną a więc komisja budżetu i rozwoju 

gospodarczego oraz rewizyjna pozytywnie 6 głosowa mi za jednym głosem 

wstrzymującym się zaopiniowała przedstawione przez Panią Skarbnik zmiany do 

budżetu.  

 

7.3. przedstawienie opinii przez Komisję Rewizyjną   (10:46:58 - 10:47:01) 

Jak wyżej.  

7.4. dyskusja   (10:47:03 - 10:47:06) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  



7.5. podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu na 

2024r.   (10:47:12 - 10:52:48) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - podjęcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Raciążek na 2024 rok paragraf drugi dochody budżetu gminy kwoty 47 

milionów 35791 zł 19 groszy zwiększa się do kwoty 47 milionów 435519 zł 36 groszy 

zgodnie z załącznikiem nr 1 dochody bieżące z kwoty 19 milionów 237 402 zł 26 groszy 

zwiększa się do kwoty 19 315 830 zł 43 gr dochody majątkowe w kwocie 28 milionów 

119 tysięcy 688 zł 93 gr. Paragraf  trzeci wydatki budżetu gminy z kwoty 48 milionów 

874 955 zł 26 groszy zwiększa się do kwoty 49 milionów 103 959 zł 55 gr zgodnie z 

załącznikiem nr 2 Wydatki bieżące z kwoty 20 miliony 366 507 zł 27 groszy zwiększa się 

do kwoty 20 miliony 625 984 zł 92 grosze wydatki majątkowe z kwoty 28 milionów 508 

447Przepraszam 28 milionów 508 447 zł 99 groszy zmniejsza się do kwoty 28 milionów 

477 974,63 zł wynagrodzenia i skład i od nich naliczane z kwoty 9 milionów 869 344 zł 

91 groszy zwiększa się do kwoty 980 657 zł 82 grosze paragraf 4 kwota przychodów 

budżetu w wysokości 2 400 072,19 gr w tym wolne środki o których mowa w artykule 

217 ustęp drugi punkt w kwocie milion 40 81 zł 45 gr w tym przychody jednostek 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu w kwocie 628.358 zł 74 gr zaciągnięte kredyty i pożyczki w kwocie 

775 tysięcy 632 zł Kwota rozchodów budżetu w wysokości 775 tysięcy 632 zł zgodnie z 

załącznikiem nr 3. Paragraf piąty deficyt budżetu w kwocie milion sześćset sześćdziesiąt 

osiem tysięcy czterysta czterdzieści złotych 19 groszy zostanie sfinansowany 

przychodami z wolnych środków o których mowa artykule 217 ustęp drugi punkt szósty 

upf. w kwocie milion czterdzieści tysięcy osiemdziesiąt jeden złotych 45 gr 

niewykorzystanych środków pieniężny na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 

rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonanych budżetu określonego odrębnych ustawach w płocie 628358 zł 

74 groszy paragraf 6 limity zobowiązań tytułu kredytu i pożyczek zaciągnąć na Po 

pierwsze pokrycie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 100 zł Po drugie spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w 

kwocie 775 302 zł Paragraf 7 wykaz zadań inwestycyjnych planowanych do realizacji 

przez gminę w 2024 roku oraz wysokość nakładu inwestycyjnych zgodnie z 

załącznikiem nr 4 paragraf 8 plan dochodów i wydatków na wydzielonym rachunku za 

pomocą obywatelom Ukrainy przedstawia załącznik nr 5 paragraf 9 wykonanie uchwały 

Powierza się wójtowi Gminy paragraf 10 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

paragraf 11 uchwała 

podlega publikacji w Dzienniku urzędowym województwa kujawsko-pomorskiego 

Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

Głosowanie: 

 



głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2024r. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:52:07 - 10:52:48 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 85.71 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

2 14.29 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 



12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

8. Zmiany w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024 - 2037   (10:53:13 - 10:53:21) 

8.1. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego   (10:53:24 - 10:53:52) 

Pani Marlena Kopaczewska - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Państwo Radni 

wszystkie zmiany, które zostały naniesione do budżetu zostały ujęte w wieloletniej 

prognozie finansowej na lata 2024-2037 w związku z powyższym komisja budżetu i 

rozwoju gospodarczego pozytywnie opiniuje 4 głosami za jednym głosem 

wstrzymującym się. 

8.2. dyskusja   (10:53:57 - 10:54:00) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

 

8.3. podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024 - 2037   (10:54:14 - 10:55:13) 

 

głosowanie podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2024 - 2037 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:54:48 - 10:55:13 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 



status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 85.71 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

2 14.29 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 

kredytu   (10:55:34 - 10:55:41) 

9.1. omówienie tematu   (10:55:45 - 10:57:42) 



Pan Wójt Gminy Raciążek - przystąpiła Gmina wspólnie z powiatem aleksandrowskim 

do realizacji zadania budowy odcinka ulicy Zamkowej w Raciążku w pasie drogi 

powiatowej od miejsca tak zwanej go zjazdu z anteny do przedszkola publicznego dla 

udział nas nasz procentowy został określony na kwotę 348 457 zł w tej sprawie zostały 

podpisane 100 stronne porozumienie z powiatem aleksandrowskim inwestycja 

prowadzona monitorowana przez powiat aleksandrowski przy naszym udziale zbliża się 

ku końcowi temat jeśli chodzi o rozliczenie się z powiatem mija 30 listopada bieżącego 

roku Z uwagi na fakt że w klasie Gminy w formie środków płatniczych nie mamy 

takich środków jesteśmy zmuszeni do zaciągnięcia kredytu on tak się nazywa 

długoterminowy ale niestety musimy wywiązać się z podjętego zobowiązania bo droga 

będzie ukończona praktycznie zgodnie z umową w tym roku musimy się wywiązać z 

zapłaty swojego udziału dlatego nie jestem do końca zadowolony że musimy na 

ten inwestycję brać kredyt długoterminowy ale niestety jest sytuacja ekonomiczna 

finansów publicznych jest taka jaka jest że musimy ten kredyt dlatego wnioskuje o 

przychylenie się do wniosku o zaciągnięcie kredytu.  

9.2. opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (10:57:47 - 

10:58:20) 

Pani Marlena Kopaczewska -  Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Państwo Radni Po 

wysłuchaniu Pana Wójta na komisji komisje pozytywnie zaopiniowały uruchomienie 

kredytu w zaproponowanej wysokości 7 głosami za i jednym przeciw.  

9.3. opinia Komisji Rewizyjnej   (10:58:22 - 10:58:25) 

Jak wyżej.  

9.4. dyskusja   (10:58:28 - 10:58:31) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

 

9.5. podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu   (10:58:34 - 11:00:17) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała rady gminy Raciążek w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowego kredytu paragraf pierwszy zaciąga się długoterminowy 

kredyt w wysokości 348 457 zł paragraf 2 zobowiązanie o którym mowa w paragrafie 1 

który zostanie zaciągnięty z przeznaczeniem na zadania inwestycyjne przebudowa 

drogi powiatowej nr 262c Ciechocinek Dąbrówka na odcinku przy ulicy Zamkowej w 

miejscowości Raciążek etap drugi kwota 348 457 zł paragraf trzeci kredyt o którym 



mowa w paragrafie pierwszym uchroniony będzie w 2024 roku paragraf 4 

zobowiązanie określone w paragrafie pierwszym i w paragrafie 2 pokryte będzie z 

dochodów bieżących Gminy w latach 2026-2028 paragraf piąty określa się następujące 

formy zabezpieczenia spłaty kredytu weksel in blanco wraz z deklaracją wekslową 

paragraf 6 upoważnia się wójta gminy do zawarcie umowy kredytu oraz wystawienia 

weksla in blanco i podpisania deklaracji wekslowej tytułem zabezpieczenia kredytu 

Paragraf 7 wykonanie uchwały Powierza się Wójtowi Gminy paragraf 8 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega 

podaniu do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty. Kto 

jest za zaciągnięciem kredytu długoterminowego proszę o głosowanie na 

portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 
kredytu 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 10:59:56 - 11:00:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 78.57 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 14.29 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta PRZECIW 

2 Gierszewska Agnieszka PRZECIW 

3 Jeliński Łukasz ZA 



4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia podstawy obliczenia 

podatku rolnego   (11:00:42 - 11:00:55) 

10.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:01:04 - 11:02:17) 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Wszyscy zabrani jak 

państwo wiecie zbliżamy się nieuchronnie do zakończenia 2024 roku i co 

za tym idzie koniecznością ustalenia stawek podatkowych na rok przyszły na 2025.  

Temat podatku rolnego które państwo propozycje przedłożyłem swojej wersji 

jakie ja uważam dostaliście państwo w materiałach. Pozwoliłem sobie też przedstawić 

tym stawki jakie były bowiem tak brzydko 

muszę trochę narzucone przez ministra finansów stawki które obowiązywały 

w roku ubiegłym w naszej gminie oraz stawki które ja proponuję w międzyczasie 

państwo też mają rozeznanie jak to wygląda jeśli chodzi o stawki podatkowe odnośnie 

podatku rolnego w gminach ościennych tak powiem procedowaliście to państwo 

na swoich posiedzeniach komisji macie państwo pewien osąd i ogląd na to wszystko jak 

to powinno wyglądać dlatego z mojej strony przedkładam tą propozycję którą państwo 

otrzymaliście i proszę o uchwalenie stawek dziękuję.  



10.2. opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego   (11:02:47 - 11:02:51) 

Pan Łukasz Korubski – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado komisja 

Ochrony Środowiska Ładu i Porządku Publicznego w składzie 4 osób jedna osoba 

nieobecna zaopiniowała trzema głosami za jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

10.3. dyskusja   (11:02:54 - 11:02:59) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

10.4. podjęcie uchwały w sprawie określenia podstawy 

obliczenia podatku rolnego   (11:03:03 - 11:05:07) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała rady gminy Raciążek w sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowany jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego. Rada Gminy uchwala co następuje paragraf pierwszy obniża się cenę skupu 

żyta ogłoszono w komunikacie prezesa głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 

października 2024 roku w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

będących podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2025 MP z 2024 

roku pozycja 891 przyjmowaną jaką postawę do obliczenia podatku rolnego na 

obszarze Gminy Raciążek do kwoty 58 za 1 dm paragraf 2 wykonaniu uchwały Powierza 

Wójtowi Gminy Raciążek. Paragraf trzeci z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały 

uchyla się uchwałę numer 46 na 425 na 2023 rady gminy Rady Gminy w łacińsku z dnia 

1 grudnia 2023 roku w sprawie określenia podstawy obliczenia podatku rolnego 

dziennik ustaw województwa kujawsko-pomorskiego z dnia z 2023 roku pozycja 7969 

paragraf 4 punkt pierwszy uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 roku i 

podlega ogłoszeniu w dzienniku urzędowym województwa kujawsko-pomorskiego po 

drugie uchwała podlega podaniu do publicznej wiadomości poprzez 

ogłoszenie w sposób zwyczajowo przyjęty oraz biuletynie informacji publicznej. 

Kto jest za przyjęciem uwodzenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowania jako podstawę do obliczenia podatku rolnego proszę o głosowanie na 

portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia podstawy obliczenia 
podatku rolnego 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 



data 20 listopada 2024 r. czas 11:04:43 - 11:05:07 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 



11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości   (11:05:28 - 11:06:45) 

11.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:06:48 - 11:06:53) 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Wszyscy zebrani 

tradycyjnie w ślad za tym że zbliża się nowy rok też musimy ustalić stawki podatkowe 

od nieruchomości na rok 2025. Propozycje moje państwu przesłałem wiem że one nie 

jest nigdy tak idealnie żebym był w pełni zadowolony bo wiadomo że jako organ 

wykonujący zadania gminy chciałbym żeby te podatki były większe wtedy są większe 

środki i możliwości na realizowanie zadań niestety znając sytuację ekonomiczną jaka 

panuje na naszym rynku trzeba mierzyć zawsze siły na zamiary trzeba to wszystko 

wypośrodkować powiem państwu ze swojej strony że podatki które proponujemy w 

naszym powiecie aleksandrowskim należą do jednych z najniższych żeby już ułatwiać 

po prostu jak wyglądają w innych gminach dlatego propozycje którą składam uważam 

że jest w tym momencie zasadna i proszę o podjęcie stosownej uchwały. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński – proszę o  przedstawienie opinii komisji 

rewizyjnej oraz budżetowej bo mają wspólne stanowisko 

11.2. opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego   (11:07:03 - 11:07:55) 

Pan Łukasz Korubski - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado komisja 

Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku jest czterema głosami za 

Komisja Kultury Oświaty Sportu i Spraw Społecznych również z czterema głosami za. 

11.3. opinia Komisji Rewizyjnej   (11:07:57 - 11:08:02) 

Pani Marlena Kopaczewska - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Państwo Radni 

Komisja Budżetowa oraz Rewizyjna zaopiniowały proponowane stawki pozytywnie 6 

głosami za jednym głosem przeciw. 

 

11.4. opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (11:08:06 - 

11:08:11) 

Jak wyżej 

11.5. opinia Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych   (11:08:17 - 11:08:23) 



Pan Łukasz Korubski - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado komisja 

Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku jest czterema głosami za 

Komisja Kultury Oświaty Sportu i Spraw Społecznych również z czterema głosami za. 

11.6. dyskusja   (11:08:34 - 11:13:51) 

Pan Krzysztof Sadowski - ja mam pytanie właśnie pod kątem tych wspólnych opinii 

tutaj bardziej do pani która obsługuje pod kątem prawnym czy nie powinno być tak że 

jednak pojedynczo komisje przedstawiają swoje stanowiska. Tak mieliśmy wcześniej 

we wcześniejszych punktach żeśmy się tak po prostu zwróciło że Komisja 

jest czteroosobowa a przyjęto coś zaopiniowano pozytywnie na przykład głosami 

siedem do jednego. Co będzie w przypadku jeżeli będzie 4 do 4 i się okaże 

że jednak komisja może głosowała i zaopiniowała pozytywnie czterema głosami za a 

druga wręcz odwrotnie czy nie powinny być jednak te opinie oddzielnie teraz tutaj 

zrobił pan przewodniczący w tym ostatnim przypadku. 

Pani Mecenas Kamila Warcaba - zasadne pytanie pani radny zgodnie z orzecznictwem 

nawet w przypadku sądów administracyjnych i organów nadzoru nawet w przypadku 

odbywania wspólnych posiedzeń komisji każda komisja powinna odrębnie swoje 

stanowisko głosować a zatem w przypadku poddawania uchwał pod głosowanie jeżeli 

odbywa się wspólne posiedzenie komisji to każda komisja powinna głosować 

oddzielnie proszę państwa powiem państwu tak ponieważ te posiedzenia komisji się 

już odbyły No i mamy pewien stan historyczny już zastany uważam Proszę pamiętać że 

opinia komisji jest tylko i wyłącznie opinią doradczą ostateczną decyzję i tak podejmuje 

rada więc może jakby ta praktyka może zostać wprowadzona od kolejnych posiedzeń 

żeby tego już jakby rozdzielać te głosowania bo tutaj tak jak mówię państwo już to 

posiedzenie odbyliście przedyskutowaliście te uchwały a tak jak opinia komisji jest 

jakby taką opinią doradczą ona nie jest znaczy jej brak bądź jej ewentualne uchybienie 

przy głosowaniu nie wpływa na samą ważność podjętej uchwały ponieważ uchwały 

ostatecznie podejmuje Rada.  

Pan Krzysztof Sadowski - jeszcze proszę państwa już pytanie typowe do punktu 

w którym się znajdujemy do pana wójta czy też pani skarbnik zaproponowany wzrost 

stawek podatku od nieruchomości i tych gruntów jest tak zróżnicowany nie została 

przyjęta jakaś wartość procentową że wszystkie te składowe wzrastają równomiernie 

tylko są to wzrosty różne i chciałem zapytać jakim kluczem się kierowano czy był jakiś 

klucz że jedna stawka propozycja zwiększenia za 3%, a w drugiej 20% czym się 

kierowano że jest to zróżnicowanie tak duża. 

Pan Wójt Gminy Raciążek – Tutaj nie ma idealnych rozwiązań. Można było kierować się 

różnymi sposobami.  Kierowaliśmy się według takiego klucza jak 



wskaźnik inflacji i przede wszystkim też to jak to się kształtuje odnośnie zasobów 

poszczególnych mieszkańców gminy naszej generalnie mieszkańcy gminy oraz jak sobie 

z tym problemem też radzą na przykład Gminy ościenne że my mamy taką pokrewną 

pokrewny problem jak powiedzmy jak gmina Zakrzewo gmina Aleksandrów gmina 

Bądkowo Czy gmina powiedzmy Aleksandrów Kujawski dlatego to możeśmy tak 

patrzyli jakby tą stawkę ustalić co byśmy nie wymyślili Nie Ma idealnego rozwiązania 

braliśmy to tak trochę też na logikę jakby to kształtowało się powiemy zdajemy też 

sobie wszyscy sprawę że jeżeli te starty wypełnił powiedzmy jeszcze wyżej to na pewno 

Większość mieszkańców czy nawet może państwa radnych byłaby z tego powodu nie 

do końca zadowoleni coś musieliśmy jakiś ruch wykonać musimy podatki zwiększać 

przychody do budżetu o ten wskaźnik co najmniej inflacji troszkę więcej dlatego 

metodologia jaką zastosowaliśmy  jest taką średnią kombinowaną.  

Pan Grzegorz Sobczak dopowiedział - dot. wspólnego głosowania komisji rewizyjnej 

budżetu opiniowania to może byłoby dobrze gdyby tak było w poprzedniej 

opiniowaniu jak były posiedzenie wspólnych komisji żeby było wyszczególnione że 

Komisja rewizyjna głosami pięciu za była za jakąś opinią a  Komisja Budżetowa na 

przykład cztery do jednego była za przyjęciem jakby było to może tutaj 

wyszczególnione to może by tego pytania też tak nie było i wtedy było wiadomo tak 

jest wspólnie podane tak oddzielnie po prostu samo głosowanie komisji przedstawię 

tak do głosowania to takie były oddzielne Tyle tylko że przedstawione jest w formie 

całościowej A ile osób było z komisji z komisji sportu dlaczego dobrze to na przyszłość 

te zmiany będziemy wprowadzać na pewno. 

 

 

11.7. podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości   (11:13:57 - 11:18:01) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości Rada Gminy uchwala co następuje paragraf 1 
określa się następuje te stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie 
gminy Raciążek Po pierwsze od gruntów a związanych z prowadzeniem działań 
gospodarczych ze względu na sposób z kwalifikowania w ewidencji gruntów i 
budynków 1 zł 23 groszy od jednego metra kwadratowego powierzchni b pod wodami 
powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 
zbiorników sztucznych 6 zł 84 gr od jednego hektara powierzchni C pozostałych w tym 
zajętych na prowadzenie odpłatnej działalności pożytku publicznego poprzez 
organizację pożytku publicznego 45 groszy od jednego metra kwadratowego 
powierzchni d niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji o których mowa w 
ustawie z dnia 9 października 2015 roku o rewitalizacji to jest dziennik ustaw z 2024 



roku pozycja 278 i położonych na terenach do których miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 
mieszkaniową usługową albo zabudową z przeznaczeniem mieszany obejmujący 
wyłącznie te rodzaje zabudowy jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu 
do tych gruntów upłynął okres 4 lat a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z 
przepisami prawa budowlanego to jest 4 zł 51 groszy od jednego metra kwadratowego 
powierzchni punkt drugi od budynków lub ich części a mieszkalnych 84 groszy od 
jednego metra kwadratowego powierzchni użytkowej b związany z prowadzeniem 
działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej 25 zł od jednego metra kwadratowego 
powierzchni użytkowej C zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 
w zakresie obrotu kwalifikowano materiałem siewnym 15 zł 92 grosze od 1 m 
powierzchni użytkowej d związanych z udzieleniem świadczeń zdrowotnych w rozwoju 
przepisów o działalności leczniczej zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 
5 zł 50 groszy od jednego metra powierzchni użytkowej e od pozostałych w tym 
zajętych na prowadzeniu odpłatnych statutowej działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego 5 zł 60 groszy od jednego metra powierzchni 
użytkowej punkt trzeci od budowli 2% wartości określonej na podstawie art 4 ustęp 1 
punkt 3 artykuł 4 ustęp 3 do 7 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych paragraf drugi z 
dniem wejścia w życie niesie uchwały traci moc uchwała nr 42 na 341-2022 rady gminy 
Raciążek z dnia 24 listopada 2020 roku w sprawie określenia wysokości podstawy 
podatku od nieruchomości dziennik urzędowy województwa kujawsko-pomorskiego z 
dnia 2020 roku pozycja 6487 paragraf 3 wykonanie uchwały Powierza się wójtowi 
Gminy Raciążek paragraf 4 punkt pierwszy uchwała wchodzi w życie z 
dniem 1 stycznia 2025 roku i podlega ogłoszeniu w dzienniku urzędowym 
województwa kujawsko-pomorskiego drugi uchwała podlega podaniu do publicznej 
wiadomości poprzez ogłoszenie w sposób zwyczajowy przyjęty oraz bilety Informacji 
Publicznej Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie określenia podatku od 
nieruchomości proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 
 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 11:17:48 - 11:18:01 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 



ZA 11 78.57 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 14.29 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka PRZECIW 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof PRZECIW 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych   (11:18:14 - 11:18:18) 

12.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:18:20 – 11:20:46) 



Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie przewodniczący Wysoka Rado zaproszeni 

goście idąc dalszym tokiem rozumowania naszego tutaj na sesji też 

zastanawiałem się jak to rozwiązać problem stawek ośrodków transportowych 

na rok 2025 tu trzeba zaznaczyć że środki które wpływają z tego podatku do 

budżetu gminy nie są takimi środkami które ważą na wielkości budżetu bo w 

roku bieżącym jest to kwota szacunkowa 20 powiedzmy 7-8 tysięcy złotych i 

teraz tak trzeba zaznaczyć że tutaj jeśli chodzi o spływ środków tych właśnie od 

tych środków transportowych nie wygląda to źle aczkolwiek są to jak 

wspomniałem wcześniej nieduże pieniądze warunkujące funkcjonowanie 

naszego budżetu i też zastanawiałem się jak i przyjąć klucz żeby ustalić zastawki 

od środków transportowych i tak sobie wymyśliliśmy tutaj wspólnie z panią 

skarbnik że te kształtują się stawki generalnie narzucone przez ministra finansów 

na naszej gminie i tak było od lat w granicach od 50% do 60 w tej granicach my 

to chcieliśmy to też jakoś no zwiększyć te wpływy do budżetu z tego tytułu i 

żeby już tak mówiąc szczerze tych środków niech poszczególnych tych 

zróżnicowanych tych przedziałach jest kilka raptem nieraz samochodów i żeby 

to już tak nie kombinować za dużo a jednocześnie jakoś tą urealnić tą stawkę na 

2025 rok Proponuję żeby te stawki w każdym tym poszczególnym 

specyfikatorze dla poszczególne środki transportowe podnieść o 50 zł i taką 

też propozycję państwu na komisję przedłożyłem myślę że nie jest to coś co 

zwali po prostu nasz budżet z nóg a też nie możemy maksymalnych stawek 

przez ministra finansów ustalonych też naszym bo to generalnie to wpływa to 

też to są ludzie którzy po prostu pracują na naszym terenie i też płacą podatki. 

Dlatego zawnioskowałem o takie stawki jak państwu przedstawiłem na komisji. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  proszę o przedstawienie wspólnego 

stanowiska komisji. 

12.2. opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego   (11:20:48 – 11:21:04) 

Pan Łukasz Korubski - komisja Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego zaopiniowała czterema głosami za w 

składzie czterech osób 

12.3. opinia Komisji Rewizyjnej   (11:21:06 – 11:21:09) 



Pani Marlena Kopaczewska - komisja budżetu i rozwoju gospodarczego oraz 

rewizyjna pozytywnie przyjęła stawki podatku od środków transportowych 

Komisja Budżetowa głosowała 4 za 1 przeciw i rewizyjna 3 za jeden przeciw. 

12.4. opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (11:21:12 – 

11:22:07) 

Jak wyżej. 

12.5. opinia Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych   (11:22:09 – 11:22:12) 

Pan Łukasz Korubski - komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych 

zaopiniowała czterema głosami za w składzie czterech osób. 

12.6. dyskusja   (11:22:13 – 11:22:16) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

12.7. podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych   (11:22:19 - 11:23:42) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - chwała rady gminy Raciążek w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Rada Gminy uchwala co następuje paragraf pierwszy określa się wysokość statek 

stawek podatku od środków transportowych zgodnie z załącznikiem nr 1 do 

niniejszej uchwały paragraf drugi wykonie uchwały Powierza się wójtowi Gminy 

Raciążek. Paragraf 3 z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały traci moc 

uchwała numer 46 na 426-2023 rady gminy Raciążek z dnia 1 grudnia 2023 roku 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

dziennik urzędu województwa kujawsko-polskiego z dnia 2023 roku pozycja 

7968 paragraf 3 czwarty punkt pierwszy uchwała wchodzi w życie z dniem 1 

stycznia 2025 roku podlega ogłoszeniu w dzienniku urzędowym województwa 

kujawsko-pomorskiego. Po drugie uchwała podlega podaniu do publicznej 

wiadomości poprzez ogłoszenie w sposób zwyczajowo przyjęty oraz 

biuletynie Informacji Publicznej Kto jest za przyjęciem o wysokości 

stawek podatku od środków transportowych kto jest za proszę 

o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych 



jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 11:23:29 - 11:23:42 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 78.57 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 14.29 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka PRZECIW 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof PRZECIW 

12 Sobczak Grzegorz ZA 



13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w 

miejscowości Raciążek   (11:24:02 - 11:24:08) 

13.1. omówienie tematu   (11:24:11 – 11:28:51) 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, zebrali goście 

temat zbycia nieruchomości stanowiącej własność gminy Raciążek ciągnie się z 

tego co ja usłyszałem od kilku lat byli u mnie państwo którzy złożyli wniosek 

który powiedzieli powtórzyli go bo był składany lat temu dokładnie już tego nie 

pamiętam są skłonni w ramach poszerzenia własnej nieruchomości sąsiedzkiej 

bo mają postawiony budynek w granicy nieruchomości działka która sąsiaduje z 

ich nieruchomością jest własnością Gminy Raciążek dlatego złożyli wniosek 

który w pierwotnej wersji zakładał to że chcą poszerzenia swojej działki o około 

10 metrów czyli wydzielenia z tej działki będącej własnością Gminy Raciążek 10 

m na poszerzenie aby uzyskać dostęp do mediów między innymi bo tam 

z tamtej strony mają też skrzynkę elektryczną chcą też gaz podłączać i tak dalej. 

Ja tą sprawę tutaj przeanalizowałem z panem kierownikiem technicznym na 

miejscu też byliśmy podjęliśmy też taką tutaj rozmowę też nawet na komisjach i 

moje stanowisko jest takie że jest bezzasadnym zbywanie działki po wydzieleniu 

czyli od szerokości tych 10 jakbyśmy ją wydzielili A zostajemy wtedy z działką o 

szerokości powiedzmy kolejne tam powiedzmy 16 czy tam 20 metrów i działka 

jest w ogóle nie funkcjonalna i niczemu by nie służyła jeżeli już rozpatrujemy ten 

problem jeśli chodzi o zbycie to uważam że zasadnym jest tylko i wyłącznie 

zbycie tej działki w całościowej to jest 500 kilkadziesiąt metrów tu jest akurat 

dokumentach jest napisane ale poddaję właśnie państwu pod rozwagę teraz czy 

gmina my generalnie mamy mało działek gruntu które są naszą własnością 

które są generalnie funkcjonalne do użytkowania. Jednym z argumentów które 

tu przemawiałby za z byciem tej działki jest taki element że ewentualne 

pieniądze pozyskane ze zbycia tej działki mogłyby się nam przysłużyć do 

zakupienia nowej działki przy ul Wiatracznej od frontu bo tam jeżeli nam 

pozwolą środki finansowe planujemy wykonać coś takiego jak rozwiązać 



sytuację wód deszczowych opadowych z terenu ulicy Wiatracznej bo tam akurat 

w tym dołku zbiera się woda i trzeba ten problem też rozwiązać jest pewien 

pomysł który tu żeśmy nawet tutaj z niektórymi radnymi analizowali że można 

by przy pozyskiwaniu środków zewnętrznych spróbować w ramach tak zwanej 

małej retencji lub innych programów niekoniecznie akurat z tych ale do które 

będą funkcjonowały zrobić tam na tym terenie coś w rodzaju nazwijmy to 

umownie jakiegoś stawu tam to jest to by się odbywało niedaleko przy tym 

obiekcie co jest tam mamy tam taki plac zabaw dla dzieci akurat i wariantem 

który był też wchodził w rachubę byłoby właśnie pieniądze z uzyskanych tych 

pieniędzy możliwość odkupienia pewnego gruntu też na tamtym terenie i tym 

się też między 

innymi jako argumentem trzymającym za zbyciem tym kierowałem chociaż 

mówię to jest jeden z przesłanek która by zmierzała do tego aby zbyć tą działkę. 

Także mówię działka w tej chwili Gminy Raciążek jest po prostu nie przez gminę 

nieużytkowana na pewno jednak też widziałem na komisji uważam za 

bezzasadne wydzielania z tej działki kolejne działki jeżeli byśmy jest możliwość 

ewentualnie jeśli państwo wyraziliby zgodę do zbycia w formie bezprzetargowej 

bo jest taka 

możliwość W związku z uzyskaniem Dostępności do nieruchomości sąsiedniej 

na polepszenie warunków użytkowania ale decyzja czy zbywamy działkę 

czy w formie przetargowej czy bezprzetargowej leży po państwa stronie i tak 

Komisji sprawę pod tym kątem też analizowałem to z mojej strony jest to co jeśli 

chodzi o przestawienie stanu faktycznego jak i w tej chwili istnieje. 

  

13.2. przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (11:28:54 – 11:29:18) 

Pan Łukasz Korubski -  Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado 

Komisja Rolnictwa Ochrony Środowiska Ładu i Porządku Publicznego jest 

dokładnie tego samego zdania co zdanie Pana Wójta a więc wydzielenie 

działki z tej działki zaopiniowało 4 głosami przeciw. Czyli na nie.  

13.3. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego   (11:29:21 – 11:29:40) 



Pani Marlena Kopaczewska -  komisja budżetu i rozwoju gospodarczego 

również podziela opinie pana wójta i jest czterema głosami na nie. 

13.4. dyskusja   (11:32:36 – 11:48:47) 

Pan Krzysztof Sadowski -  ja zawsze byłem sceptyczny co do sprzedawania 

jakkolwiek nieruchomości w gminie Raciążek. Zresztą sam byłem inicjatorem 

uchwały która anulowała uchwałę w sprawie sprzedaży na tamten czas 

tej działki aczkolwiek tutaj wystąpienie pana wójta zmienia moją opinię w tej 

sprawie tylko dwie sprawy faktycznie jeżeli mamy sprzedaż tą nieruchomość to 

byłoby zasadne żeby to odbyło się bez przetargu bo chcemy tylko i wyłącznie 

poprawić warunki bytowe tym ludziom a jeżeli puścimy tu w otwartej sprzedaży 

żeby nie trafiło to w inne ręce gdzie ktoś później będzie tych ludzi chciał 

wydobyć pieniążki dużo większe. Tak więc jeżeli byłoby to w procedurze obecnej 

przetargowej to to pełna z i drugi i najważniejszy element który tutaj mi pan 

wójt przekonał jest zakup zamiast za to nieruchomość innej nieruchomości i 

tylko chciałem uszczegółowić jest to ta działka przy studniach chłonnych od 

strony ulicy Wiatracznej tak przyległej do gruntów Gminy? 

Pan Wójt Gminy Raciążek -  tam jest dosyć wąsko i jest istnieje tam piękna 

działeczka też za tymi naszym tak zwanym osadnikami zapomniał jeszcze z tyłu 

tam jest mamy osadniki wód deszczowych które na tą dzisiejszą chwilę nie 

spełniają swojej roli bo są za małe i tam by przy uzyskaniu ewentualnie środków 

zewnętrznych można było tam jakiś staw powiedzmy ładny wkomponować w to 

ale niestety potrzebuje też gruntu na to bo grunt który jest gminny tam 

podejrzewam będzie ciężko się tam zmieścić by trzeba było wtedy no 

niekoniecznie musimy sprzedawać ale sądzę że my za pieniędzy też w przyszłym 

roku nie będziemy mieli jeśli chodzi o pozyskanie kupienie ewentualnie terenu 

pod teren tam żeby zlokalizować ten staw ewentualnie staw nazywam go 

umownie staw to muszę to będzie miało inną nazwę w każdym 

razie musimy zastanowić się nad tematem takim czy jesteśmy zgodni 

zbyć tą działkę bo drugi temat który idzie ślad za tym czy w formie 

bezprzetargowej czy przetargowej jakby pan radny zaznaczył i trzeci temat 

ewentualnie pieniądze pozyskane z tego zbycia przeznaczyć czy do budżetu ale 

tu w tym przypadku uważam że można było w formie wymiennej żeby 

nie pozbywać się majątku gminny jako takowego kupić inną działkę która, 



będzie nam służyła jak się nam się uda coś zrobić logicznego na wiele lat tu 

jeszcze chcę jeszcze dopowiedzieć jedną sprawę, że koszty wyceny 

tej działki całego postępowania związanego z przeniesieniem własności w tym 

przypadku to jest gruntu aktu notarialnego na pewno poniósłby wnioskujący w 

tym przypadku państwo którzy są zainteresowani żeby to zbyć. 

Pan Krzysztof Sadowski – uzupełniając  jeżeli podejmiemy uchwałę o zbyciu to 

te środki będą przekazane na zakup tej działki tylko z drugiej strony przyległej. 

Pan Wójt Gminy Raciążek - jeżeli uchwała która będzie państwa wiązała mi nie 

przede wszystkim będzie wiązała jako wójta którą państwo byście podjęli 

bym je zobowiązała żeby przystąpić uruchomić procedurę polegającą na 

zbyciu czyli będę musiał zrobić operat szacunkowy wyceny tej działki i ten 

operat szacunkowy który określi wartość będzie później podejmiemy decyzję czy 

zbywamy to w formie państwo kwoty będziecie mieli określoną czy zmywamy to 

wtedy w formie bezprzetargowej czy przetargowej ta uchwała która w tej 

po prostu jest uchwałą która mówi czy Wyrażamy zgodę na zbycie lub nie 

wyrażamy względem jedynkowa teraz nie w całości oczywiście w całości 

W całości działka to jest o numerze ewidencyjnym 1128 przez 5 tam nie ma nic 

powiedziane o dzieleniu tej działki  500 metrów dokładnie 542 metrów. 

Pani Marzena Mania -  Panie Przewodniczący mam pytanie do Pana Wójta bym 

chciała się dowiedzieć panie wójcie czy gotówka  - kwota którą otrzymamy za tą 

542 m. wystarczy nam na zakup tamtej działki.    

Pan Wójt Gminy Raciążek -  No właśnie bo trudno jest odpowiedzieć na to 

pytanie. Nie jestem w stanie na to pytanie odpowiedzieć, bo nie wiem po prostu 

ile też potencjalnych ktoś kto będzie chciał bo my na razie tylko 

kupujemy dywagujemy że chcę chcielibyśmy ten pod nasze zadanie ale ile ten 

pan będzie powiedzmy czy do państwo tam właściciele będą chcieli za tą działkę 

być może to tam jest działka większa tam działka która jest 14,5 ara chyba coś 

tak być może będzie tak że ten pan będzie chciał wydzielić część tylko tej działki 

wtedy część byśmy kupili. 

Pani Marzenia Mania -  jednocześnie dopóki pan nie pozyskaj informacji 

odnośnie tej drugiej działki którą mielibyśmy zakupić jako gmina to mogłabym 

to znaczy tak ja bym wnioskowała o to żeby odłożyć ten temat jeżeli będziemy 

wiedzieli ile może na ile będzie nas stać na zakupienie tej działki a Ile metrów 



faktycznie i jaka gotówka będzie wtedy można też tak zrobić bo sprzedać można 

szybko ale kupić bardzo trudno niestety taka jest prawda. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  wysoka Rado Panie Wójcie się 

odniosę do tego tematu, bo jeszcze nie widziałem takiej sytuacji znaczy jak żyje 

znaczy normalnie żeby ktoś sprzedawał a nie miał wyceniony działki znaczy tej 

ceny i do mnie To jest normalnie kto to wymyślił po prostu to ma być strata dla 

gminy wtedy w tym przypadku bo rzeczoznawca wyceni a  zresztą wyceniał 

wyżej niżej zależy od potrzeb jak to się mówi No i ta działka pójdzie za parę 

groszy po prostu ja wiem że to dla tych ludzi jest bardzo korzystna czy no i 

potrzebne bardzo no bo ale niestety nie może to się odbywać ze stratą cenowej 

po prostu to musi być po prostu ułatwienia nie powiem co żeby taniej sobie 

kupić to ja bardzo chętnie na siebie nie kupię bo nie mogę ale kupię tej działki 

na kogoś innego przykładowo powiem nie no bo to będzie korzystnie cenowej 

nie ma problemu nie chociaż ona nie jest duża nie ka rozumiem można 

sprzedać ale znaczy umiera ciężej jak już się powie sprzedawało wszystko 

zostało nic a tu jeszcze czeka nas jakaś tam działka pod jakieś retencyjny 

zbiornik do zbierania wody czekam powiedzmy żeby rozwiązać ten temat 

tamten co to jest temat od lat jak zresztą inne posprzedawany cały majątek 

Gminy cały czas przez lata przez 20-30 lat nie będę wymieniał bo tu radni też 

wiedzą bo to już nie raz o tym było mówione jak nie szkoła to przedszkole jak 

nieco innej tak po kolei i cuda wianki na kiju jak chcemy coś robić to nie później 

działki żeby cokolwiek zrobić nie ma na WC działki za specjalnie nie ma na to 

nie ma nie będę wymieniał ale ja jestem przeciwny temu po prostu w tej formie 

to jestem przeciwny mówię od razu bo nie będzie znowu gmina ponosić 

kolejnych strat jakiś tam dużych czy dwa tysiące czy dwadzieścia ale przecież 

cały czas ta gmina ponosi straty jak ja tylko tu jestem znaczy w radzie A jeszcze 

wcześniej Jako mieszkaniec Gminy to słyszałem o tym wszystkim i dobrze się 

znam z tymi sprawami Bo to nie jest dla mnie że ja jestem ponad 30 lat tak jak 

już wcześniej mówiłem ja słyszałem o tych wszystkich rzeczach tylko nie byłem 

radnym i to mnie nie dotyczyło tylko jako mieszkaniec wiedziałem o tym 

nie No to teraz tam jakiś tam powiedz minimalny wpływ mm mogę wyrazić 

swoje zdanie tędy droga tu gmina dlatego gmina Raciążek jest w takim stanie 

finansowym Jaki jest bo co najgorsze tąpnięcie Gminy raczej nie pamiętam 

dokładnie w którym roku co był plan naprawczy i od tego czasu nie wiem czy w 



2014 czy jeszcze wcześniej od tego czasu gmina Raciążek się boryka cały czas 

finansowo bo to tam było 3 miliony czy ileś i to zaważyło na dalszym losie gmin 

także jak ktoś decyzję złe podejmuje jedną drugą dziesiątą trzydziestą nie 

powiem o tym następnym Wójcie co pismo napisałem. Napisałem pismo i 

wczoraj powinno być wysłane do radnych opinie do tego urzędu powiedzmy no 

i tam nie jest wszystko opisane bo ja po prostu już nie te nie chciałem tego 

wszystkiego opisywać bo to by tam prawie tę książkę by napisał jakbyś 

ja tam wszystko wypisał pisałem tylko takie parę przedmiotowych spraw 

napisałem pismo na na dyżurze dlaczego dlatego i sam żeby nikt mnie nie 

zarzucił że ja piszę pod czyjeś dyktando czy napisał bo w domu bym to napisać 

po prostu to lepiej powiedzmy no tam no jeszcze więcej tych rzeczy ale tyle 

czasu mi starczyło takie pismo napisałem i pisałem specjalnie celowo w biurze 

Rady żeby nikt nie widział że to ktoś mi tam dyktuje czy coś nie że mam 

podłożone czy coś bo różne u mnie rzeczy mówią dlatego to tak zrobiłem ale ta 

działka w tej formie dużo raczej nie no nie raczej tylko do mnie definitywnie nie. 

Pan Krzysztof Sadowski -  ja powiedziałem w pełni zdanie odnośnie pozbywania 

się nieruchomości na przestrzeni 30 lat gmina tych nieruchomości zbyła 

naprawdę wiele i część z państwa którzy byli wcześniejszej kadencji wiecie jakie 

były problem to pojawiła się możliwość finansowania Budownictwa 

wielorodzinnego dla samorządów to był problem bo my nie mamy na czym 

budować bo pozbyliśmy się wszystkiego i stąd może taka propozycja dla 

wszystkich państwa może wstrzymać się z tym tematem i czy by tutaj urząd 

podjął rozmowę z tymi osobami które są zainteresowane zakupem tej 

nieruchomości czy możemy po prostu zakupiłyby tą nieruchomość która nas 

interesuje czy w odpowiednim fragmencie powierzchniowo i po prostu wtedy 

dokonać tylko zamiany tak bo mamy z jednej strony działkę i żebyśmy dostali z 

tej drugiej jest to w ciągu będzie stanowiło to jedną całość a będziemy mieli 

pewność że w przypadku gdy sprzedamy działkę no to te środki się gdzieś nie 

rozejdą na inne cele i faktycznie zostajemy z mniejszą powierzchnią gruntów 

Możecie państwo to rozważyli żeby zakupić fragment tej działki przyległej od 

strony tych studni chłodnych no i wtedy po prostu dokonacie wymiany tych 

gruntów tak uważam że jest to możliwe aktami notarialnymi zamienić tutaj te 

nieruchomości.   



Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - to raczej się procedurę bardziej 

skomplikuje to po prostu normalnie jeżeli wynegocjować taką cenę i z tymi 

ludźmi jeżeli się zgodzą i to będzie cena taka co gmina nie będzie tracić na tym 

no to można to sprzedać te działkę a wiadomo że ci ludzie nie kupują jeżeli tam 

jest 14 lat a tu 5 arów to przecież wiadomo że oni w życiu tego nie to nawet nie 

ma szansy żeby no bo nie będzie im to stać ich na to nawet nie to za tę działkę 

ile ma być i wycenione w ocenie rynkowej że oni się zgodzą to powiedzmy 

można sprzedać jeżeli to ułatwi życie mieszkańcom a tamte działkę trzeba kupić 

normalnie samemu negocjować wójt musi z tymi właścicielami to jest najlepsza 

zamiany to jeszcze komplikacje i tak dalej poprawne komplikacje i tak dalej 

proste rozwiązania są zawsze w życiu najlepsze. 

Pani Mecenas Kamila Warcaba -  proszę państwa chciałam tak tutaj w ramach 

tych rozważań które państwo tutaj pozwoliliście sobie w dyskusji wyrazić 

chciałabym wskazać na jedną rzecz jeśli chodzi o kwestie proceduralne to 

wycena nieruchomości nie może być dokonywana bez uprzedniej zgody 

rady na sprzedaż nieruchomości to jest pierwsza czynność która warunkuje 

dalsze możliwości podejmowania działań przez pana wójta czyli jakby tutaj nie 

pan Wójt nie może zlecić wycenę tej nieruchomości nie mając uprzednio zgody 

rady gminy na sprzedaż tej nieruchomości. No tak to niestety wygląda że 

dopiero w sytuacji kiedy rada podejmuje taką intencyjną uchwałę i wyraża 

zgodę na to żeby rozpocząć tą całą procedurę sprzedaży nieruchomości pan 

wójt ma podstawę do tego żeby zlecić wycenę nieruchomości. Pan 

Przewodniczący Andrzej Sobociński - można w formie przetargu.  

Pani Mecenas Kamila Warcaba- kwestia wyboru kwestia wyboru sposobu 

sprzedaży również leży po stronie pana wójta rada taka jaka będzie najbardziej 

optymalna jeśli chodzi o sprzedaż w trybie bezprzetargowym ustawa o 

gospodarce nieruchomościami wprost wskazuje przypadki kiedy wyłącznie jest 

możliwe to jest taki katalog zamknięty kiedy jest możliwe sprzedanie 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym i to jest co do zasady wyjątek od 

sprzedaży w trybie przetargowym bo zasadą jest zawsze przetarg również może 

być Jeśli tutaj tak jak Wspominał pan radny kwestie tego że no nieograniczona 

ilość osób może przystąpić do przetargu i podbijać te ceny i Jest również 

możliwość zawężenia kręgu oferentów do przetargu ograniczonym na przykład 

do podmiotów czy do właścicieli działek sąsiednich też jest taka możliwość ale 



tak jak mówię państwo jako rada wyrażacie generalną zgodę już później tryb 

dostosowanie tego do tych warunków konkretnej nieruchomości to jest już 

kwestia leżąca po stronie organu wykonawczego. 

Pan Krzysztof sadowski - ta uchwała jest jakby taką intencyjną dającą działalność 

światło doda się procedurę pana wójta ale w kwestii samej sprzedaży Jeżeli 

zostanie ustalona wartość w ogóle będzie trzeba decyzja podejmowana czy się 

zgadzamy tą kwotę czy nie  

Pani Mecenas Kamila Warcaba - czyli to już jest takie zielone światło że to jest 

zielone światło do tego żeby w ogóle rozpocząć procedurę całą żeby zlecić 

wycenę i przekonać się jak ta na ile ta nieruchomość będzie wyceniona przy 

czym proszę państwa zgodnie z wykładnią tego przepisu odpowiedniego 

przepisu ustawy o gospodarce nieruchomościami który mówi o cenie za 

nieruchomość Proszę pamiętać o tym że jakby sądy dokonały takiej wykładni 

tego miejscu który mówi o tym że wycena nieruchomości to jest cena minimalna 

poniżej której gmina zejść nie może natomiast zwyczajowo jeszcze przyjmuje się 

że gmina ma prawo doliczyć do tej kosztów wyceny do tych do tej wartości 

ustalonej również koszty sporządzenia operatu i jakby wartość ta cena wartość 

rynkowa bo to jest zawsze wartość rynkowa tak musi biegły rzeczoznawca tak 

uprawniony rzeczoznawca musi to wyceniać więc tutaj jakby to jest cena wartość 

rynkowa poniżej której gmina nie schodzi chyba że tam są te kwestie dotyczące 

kolejnych przetargów tak natomiast sama kwestia ustalenia ceny leży też po 

stronie gminy i może być wyższa niż wartość rynkowa ustalona. 

Pani Marzena Mania - panie przewodniczący ja jeszcze odnoszę się właśnie do 

zbiorników retencyjnych jak wiadomo do starszych radnych którzy byli w 

poprzedniej kadencji zbiorniki retencyjne miały powstać w Turzynku i koszty 

zakupu przez gminę miało być bardzo działkę którą mamy zakupioną obok tej 

działki miały powstać zbiorniki retencyjne i kwota była bardzo niska za 

zakupienie przez gminę gruntu do tej pory właśnie nic się nie działo wcześniej 

już rozmawiałam też z panem wójtem ale może umknęło to wszystko, ale 

zbiorniki retencyjne i działka na pewno by były naprawdę za niską cenę kupione 

na pewno nie byłoby nie wiadomo w jakiejś sumie i na pewno by były Gminy 

stać i rozmawiałam z właścicielem i jest gotów do sprzedania działki jeżeli tylko 

będzie taka możliwość przez gminę do zakupienia . 



Pan Krzysztof Sadowski -  już nie w kwestii zbiorników na to że tam miały być 

zbiorniki które miały podnosić ciśnienie w wodociągach nie zbiornik 

redakcyjny tutaj rozmawiamy o zbiorniku o stawie który ma gromadzić wodę 

opadowe deszczówkę a tam była przewidziana zupełnie inna instalacja tam w 

ramach jako element instalacji wodociągowej bicia ciśnienia tam w Turznie w 

Turzynku.  

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - jestem przeciwny powiem od razu w 

takiej formie możemy podjąć uchwałę jaką tam po prostu podejmiemy jak 

to się mówi a tylko wyrażam swoją opinię. 

Pan Łukasz Korubski -  Panie Przewodniczący ja tylko w celu takiego uściślenia 

naszego głosowania które za chwilę się odbędzie głosujemy w sprawie 

sprzedaży całości działki a nie jej części.  

13.5. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w 

miejscowości Raciążek   (11:48:54 – 11:49:46) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  uchwała Rady Gminy Raciążek w 

sprawie zbycia nieruchomości w miejscowości Raciążek Rada Gminy Raciążek 

uchwala co następuje paragraf pierwszy wyraża się zgodę na zbycie przez gminę 

Raciążek nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę o numerze 

ewidencyjnym 1128 na 5 powierzchnia 00-54 542 hektara położonej obręb 

Raciążek gmina Raciążek z księga wieczysta numerze wl1a/00077/5 paragraf 

drugi wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Raciążek. Paragraf trzeci 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Proszę o głosowanie na portalu 

posiedzenia.pl 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w 
miejscowości Raciążek 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 11:49:32 - 11:49:46 



typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 5 35.71 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 6 42.86 % oddanych 
głosów 

14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

3 21.43 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta PRZECIW 

2 Gierszewska Agnieszka PRZECIW 

3 Jeliński Łukasz PRZECIW 

4 Kopaczewska Marlena Malwina PRZECIW 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika WSTRZYMAŁA SIĘ 

8 Mania Marzena PRZECIW 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

WSTRZYMAŁA SIĘ 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika WSTRZYMAŁA SIĘ 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński zarządził 5 minut przerwy.  



14. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia 

nieruchomości w miejscowości Siarzewo   (12:07:51 - 12:08:03) 

14.1. Omówienie tematu   (12:08:09 – 12:09:22) 

Pan Wójt Gminy Raciążek -  Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Zebrani 

goście wpłynęło do mnie pismo no część z państwa radnych którzy w 

poprzedniej kadencji już byliście będziecie temat znali otóż wpłynęło do mnie 

pismo w sprawie nieodpłatnego przejęcia drogi od osoby prywatnej z 

przeznaczeniem na urządzenie drogi gminnej. Sprawa dotyczy Siarzewa. Łączna 

powierzchnia tych działek wynosi ponad  6 tysięcy metrów kwadratowych w 

miejscowości Siarzewo tam jest osiedle po prostu i wnioskujący wnioskuje o 

nieodpłatne przejęcie przez gminę tej drogi położonej na dwóch działkach 

celem urządzenia drogi gminnej przez Raciążek materiały państwo dostaliście 

przed komisjami komisje się odbyły także z mojej strony to to co miałem 

państwu do przekazania. 

14.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (12:09:26 – 12:09:55) 

Pan Łukasz Korubski -  Panie przewodniczący Panie wójcie Wysoka Rado 

Komisja Rolnictwo Ochrony Środowiska Ładu i Porządku Publicznego 

zagłosowała czterema głosami przeciw ponieważ w tej chwili jest dużo 

różnych inwestycji drogowych i po prostu branie na gminę jeszcze jednej drogi 

w tej chwili jest bezzasadne. 

14.3. dyskusja   (12:09:57 – 12:11:04) 

Pan Krzysztof Sadowski - mam tylko jedno pytanie może do pana 

przewodniczącego komisji czy byli państwo tam na miejscu jak w ogóle ten 

grunt pod drogę wygląda czy to w ogóle przypomina drogę czy jest to grunt 

wytypowany na drogę a nie jest drogą. 

Pan Łukasz Korubski -  nie pojechaliśmy w tamto miejsce niemniej jednak wiem 

gdzie to jest. Jest to jakby odcinek Droga która w tej chwili istnieje i łączyłaby 

drogę gminną z drogą tą na Nieszawę już niedaleko tego miejsca gdzie przecina 

wał przez tą drogę No mogłaby się ogólnie w przyszłości gdzieś w gminie 

przydać no mniej jednak nie na tym etapie nie teraz.  



14.4. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia 

nieruchomości w miejscowości Siarzewo   (12:11:07 - 12:12:29) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała rady gminy Raciążek w 

sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości Siarzewo Rada 

Gminy Raciążek uchwala co następuje paragraf pierwszy wyraża się zgodę na 

nieodpłatne przyjęcie przez gminę Raciążek nieruchomości gruntowych 

stanowiących działki o numerach ewidencyjnymi 75/3 o powierzchni 0,585 

hektara oraz działka 198/3 o powierzchni 0,093 0931 ha położonych obręb 

Siarzewo gmina Raciążek dla których prowadzona jest prowadzona z księga 

wieczysta dwie księgi wieczyste o numerach wl1a/0027529/4 oraz 

wl1a/0027439/6 z dwie księgi wieczyste o numerach wl1a/0027529/4 oraz 

wl1a/0027439/6 z przeznaczeniem na urządzenie drogi gminnej paragraf drugi 

wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Raciążek paragraf 3 

życie z dniem podjęcia. Proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia 
nieruchomości w miejscowości Siarzewo 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:12:07 - 12:12:29 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 0 0 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 12 92.31 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 7.69 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta PRZECIW 



2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Jeliński Łukasz PRZECIW 

4 Kopaczewska Marlena Malwina PRZECIW 

5 Korubski Łukasz Mikołaj PRZECIW 

6 Kosmal Sławomir PRZECIW 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena PRZECIW 

9 Niedźwiedzka Agnieszka PRZECIW 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

PRZECIW 

11 Sadowski Krzysztof PRZECIW 

12 Sobczak Grzegorz PRZECIW 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika PRZECIW 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

15. Wybór przedstawiciela Gminy Raciążek do Europejskiego 

Korpusu Radnych   (12:12:46 - 12:13:51) 

15.1. Omówienie tematu – Przewodniczący Rady Gminy   (12:13:56 – 

12:14:05) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  materiały każdy otrzymał na sesję 

i proszę zgłaszać kandydatów w takim wypadku. 

15.2. zgłaszanie kandydatów   (12:14:08 – 12:15:12) 

Pani Marlena Kopaczewska zgłosiła kandydaturę Pani Agnieszki Niedźwiedzkiej. 

Pani Agnieszka Niedźwiedzka wyraziła zgodę.  

Pan Łukasz Jeliński zgłosił kandydaturę Pana Krzysztofa Sadowskiego. Pan 

Krzysztof Sadowski wyraził zgodę.  



Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  Pani Niedźwiedzka była zgłoszona 

jako pierwsza będziemy głosowali na Panią Niedźwiecką także proszę o 

głosowanie na Panią Niedźwiedzką jako na kandydata do Europejskiego 

Korpusu Radnych proszę o głosowanie. 

Pan Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy technicznej.  

15.3. przeprowadzenie głosowania Radna Agnieszka 

Niedżwiecka   (12:22:15 – 12:22:35) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - wznawiam obrady przechodzimy do 

głosowania i trzeba głosować na jednego kandydata i na drugiego tak samo 

głosowań będzie przeprowadzali na pierwszego i na drugiego także głosujemy 

teraz na Panią Agnieszkę Niedźwiedzką bo pierwsza była zgłoszona i proszę o 

głosowanie kto jest za kto przeciw nad kandydaturą Pani Agnieszki 

Niedźwieckiej. 

 

głosowanie przeprowadzenie głosowania Radna Agnieszka Niedżwiecka 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:22:20 - 12:22:35 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 7 53.85 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 4 30.77 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

2 15.38 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 



lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta PRZECIW 

2 Gierszewska Agnieszka PRZECIW 

3 Jeliński Łukasz WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir PRZECIW 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

15.4. Przeprowadzenie głosowania Krzysztof Sadowski   (12:22:58 - 

12:23:17) 

 

głosowanie przeprowadzenie głosowania Krzysztof Sadowski 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:23:00 - 12:23:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 



Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 6 46.15 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 15.38 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

5 38.46 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina WSTRZYMAŁA SIĘ 

5 Korubski Łukasz Mikołaj WSTRZYMAŁ SIĘ 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena PRZECIW 

9 Niedźwiedzka Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

PRZECIW 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz WSTRZYMAŁ SIĘ 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika WSTRZYMAŁA SIĘ 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

15.5. podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy 

Raciążek do Europejskiego Korpusu Radnych   (12:24:10 - 12:25:06) 



 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - Uchwała Rady Gminy Raciążek w 

sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Raciążek do Europejskiego Korpusu 

Radnych uchwala się co następuje - paragraf pierwszy punkt pierwszy stwierdza 

się, że w głosowaniu jawnym na przedstawiciela do Europejskiego Korpusu 

Radnych w ramach forum samorządowego województwa kujawsko 

pomorskiego została wybrana pani radna Agnieszka Niedźwiecka po drugie 

wyniki głosowania zawarte są w protokole obrad. Paragraf drugi uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Gratuluję pani Agnieszce. 

16. Regulamin utrzymania czystości   (12:25:11 – 12:26:22) 

 

16.1. omówienie tematu   (12:26:27 – 12:26:31) 

Pan Wójt Gminy Raciążek -  Panie Przewodniczący Wysoka Rado Zebrani goście 

proszę państwa nic nie jest wieczne wiecznie nie trwa gmina posiada regulamin 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Raciążek ale jak wiele 

elementów też wszystko wymaga aktualizacji poprawiania żeby to służyło ku 

lepszemu ja tytułem wstępu powiem państwu powiedziałem państwu o takim 

temacie który zaistniał jest tutaj pani Agnieszka która zajmuje się merytorycznie 

tymi wszystkimi dokumentami związanymi z utrzymaniem czystości też z 

regulaminem który wspomniałem była też obecna na posiedzeniach komisji 

materiały państwo też na komisję otrzymaliście jeżeli byłyby jakieś pytania 

proszę bardzo jest pani Agnieszka także będziemy starali się wspólnie 

jakoś państwo tutaj jeszcze dopowiedzieć jakbyście coś państwo jeszcze 

nie wiedzieli.  

16.2. przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (12:26:34 – 12:26:38) 

Pan Łukasz Korubski -  Panie Przewodniczący Panie Wójcie Wysoka Rado 

komisja Rolnictwa Ochrony Środowiska Ładu i Porządku Publicznego  

zaopiniowała czterema głosami za. 

16.3. dyskusja   (12:26:51 – 12:26:57) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  



16.4. podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Raciążek   (12:27:00 - 12:27:54) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała rady gminy Raciążek w 

sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Raciążek 

paragraf pierwszy uchwala się regulamin utrzymania czystości na terenie gminy 

Raciążek zwany w dalszej części regulaminem w imieniu stanowiącym załącznik 

do niesie uchwały paragraf drugi traci moc uchwała nr 3 na 29/2024 rady gminy 

z dnia 28 czerwca 2024 roku w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

porządku na terenie gminy Raciążek paragraf 3 wykonanie uchwały Powierza się 

wójtowi Gminy Raciążek paragraf 4 mniejsza uchwała wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w dzienniku urzędowym województwa 

kujawsko-pomorskiego i podlega podaniu do publicznej wiadomości sposób 

zwyczajowo przyjęty. Proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Raciążek 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:27:39 - 12:27:54 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 



3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

17. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy /skarga 

mieszkanki Podola/   (12:28:17 - 12:28:28) 

17.1. przedstawienie opinii przez Komisję Skarg, Wniosków i 

Petycji   (12:28:32 – 12:29:34) 

Pan Łukasz Jeliński – Panie Przewodniczący Wysoka Rado Panie Wójcie w 

związku ze skargą, która wpłynęła na działalność Pana Wójta w której były 

podnoszone zarzuty co do braku przystosowania budynku Urzędu 

Gminy Raciążek dla osób niepełnosprawnych komisja skarg wniosków i 

petycji w dniu 24 października 2024 roku poprosiła Wójta Gminy o wyjaśnienie 

w związku z tą skargą. Po wysłuchaniu Wójta w związku z powyższym komisja 

skarg wniosków i petycji rozpatrzyła i stwierdziła że skarga jest niezasadna. 

Podczas posiedzenia było 4 członków komisji i czterech było za tym że 

skarga jest niezasadna.  

17.2. dyskusja   (12:29:37 – 12:29:41) 



W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

17.3. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi na 

działalność Wójta Gminy   (12:29:49 – 12:30:44) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  uchwała Rady Gminy Raciążek w 

sprawie rozpatrzenia Skargi mieszkanki Podola na działalność wójta gminy 

Raciążek uchwala się co następuje paragraf pierwszy po zapoznaniu się z opinią 

komisji skarg wniosków i petycji uznaje się bez zasadną skargę na Wójta Gminy 

Raciążek dotyczącą zarzutu braku przystosowania Urzędu Gminy w Raciążku dla 

osób niepełnosprawnych paragraf drugi zobowiązuje się przewodniczącego 

Rady Gminy Raciążek do przesłania skarżącemu informacji o sposobie 

załatwiania skargi. Paragraf 3 wykonanie uchwały powierza się 

przewodniczącemu rady gminy Raciążek paragraf 4 uchwała wchodzicie z dniem 

podjęcia. Proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi na działalność 
Wójta Gminy 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:30:19 - 12:30:44 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 69.23 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.69 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

3 23.08 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 



lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir PRZECIW 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

18. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy /skarga 

mieszkańca Raciążka/   (12:31:29 - 12:31:37) 

18.1. przedstawienie opinii przez Komisję Skarg, Wniosków i 

Petycji   (12:31:42 – 12:33:02) 

Pan Łukasz Jeliński -  Panie Przewodniczący Wysoka Rado Panie Wójcie do 

komisji skarg wniosków i petycji wpłynęła skarga na działalność wójta gminy 

Raciążek dotycząca zakwestionowania obecności mieszkańca innego sołectwa 

gminy Raciążek w zebraniu w miejscowości Podole. Materiały państwo też 

otrzymaliście zapoznaliście się ale pokrótce przeczytam, że na zebraniu na 

posiedzeniu komisji skarg wniosków i petycji która odbyło się również 24 



października komisja poprosiła wójta gminy o wyjaśnienie gdzie wójt gminy 

ustosunkował się do przedstawionych zarzutów z przepisu tego wynika że 

prawo wybierania sołtysa oraz członków Rady Sołeckiej przysługuje osobom 

fizycznym mającym status stałego mieszkańca sołectwa i uprawnieniu osobom 

tego głosowania pokrótce takie uzasadnienie przedstawiłem w tym przypadku 

w składzie czteroosobowym dwóch członków komisji było za tym że skarga ta 

jest niezasadna natomiast dwóch się wstrzymało od głosu.  

18.2. dyskusja   (12:33:04 – 12:33:07) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

18.3. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

mieszkańca Raciążka na działalność Wójta Gminy Raciążek i 

Sołtysa Podola   (12:33:11 - 12:34:04) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  uchwała Rady Gminy Raciążek w 

sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Raciążka na działalność Wójta Gminy 

Raciążek i Sołtysa Podola uchwala się co następuje paragraf pierwszy po 

zapoznaniu się z opinią skarg wniosków i petycji uznaje się bez zasadną skargę 

na wójta gminy Raciążek dotyczącą zakwestionowania obecności na zebraniu 

paragraf drugi zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Raciążek do 

przesłania skarżącemu informacji o sposobie załatwiania skargi paragraf trzeci 

wykonanie uchwały Powierza się przewodniczącemu rady gminy Raciążek 

paragraf 4 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Proszę o głosowanie na 

portalu posiedzenia.pl 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca 
Raciążka na działalność Wójta Gminy Raciążek i Sołtysa Podola 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:33:49 - 12:34:04 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 



status ilość procent status ilość procent 

ZA 7 53.85 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 15.38 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

4 30.77 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof PRZECIW 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika WSTRZYMAŁA SIĘ 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

19. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy /skarga 

mieszkańca Podola/   (12:34:36 - 12:34:52) 



19.1. przedstawienie opinii przez Komisję Skarg, Wniosków i 

Petycji   (12:34:56 – 12:35:03) 

Pan Łukasz Jeliński -  Wysoka Rado Panie wójcie jeżeli chodzi o skargę to 

jest skarga o tematyce takiej samej która poprzednia która też podnosiła 

zakwestionowanie obecności mieszkańca innego sołectwa gminy Raciążek 

zebraniu w miejscowości Podole w tym samym składzie osobowym czyli 

czterech osób członków komisji dwie osoby były za tym że skarga jest 

niezasadna dwie wstrzymały się od głosu. 

19.2. dyskusja   (12:35:29 – 12:35:33) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

19.3. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

mieszkańca Podola na działalność Wójta Gminy Raciążek   (12:35:39 

- 12:36:30) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -W związku z brakiem pytań Pan 

Przewodniczący zamknął dyskusję.   uchwała Rady Gminy Raciążek w sprawie 

rozpatrzenia Skargi mieszkańca Podola na działalność Wójta Gminy Raciążek 

uchwala się co następuje - paragraf pierwszy poznanie się z opinią komisji skarg 

wniosków i petycji uznaje się bez zasadną skargę na Wójta Gminy Raciążek 

zakwestionowanie obecności mieszkańca innego sołectwa Gminy Raciążek na 

zebraniu w Podolu paragraf 2 zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy 

Raciążek do przesłania skarżącymi informację o sposobie załatwienia skargi 

paragraf trzeci wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy 

Raciążek paragraf 4 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Proszę o 

głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca 
Podola na działalność Wójta Gminy Raciążek 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:36:12 - 12:36:30 



typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 7 53.85 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 15.38 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

4 30.77 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof PRZECIW 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Szymańska Monika WSTRZYMAŁA SIĘ 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 



20. Przyjęcie informacji o wysokościach umorzeń zaległości 

podatkowych za 2023/2024 rok   (12:36:53 - 12:37:17) 

20.1. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego   (12:37:24 – 12:38:03) 

Pani Marlena Kopaczewska - Panie Przewodniczący Panie Wójcie Państwo Radni 

protokół z posiedzenia komisji został wysłany wraz z materiałami i porządkiem 

obrad na dzisiejszą sesję. Jeżeli są jakieś pytania może pokrótce powiem że 

wartość wysokość umorzonej umorzonych zaległości podatkowych w 2023 roku 

wyniosła 830 zł i nie miała istotnego wpływu na stan finansowy Gminy. Od osób 

prawnych umorzeń żadnych nie było. 

20.2. dyskusja   (12:38:06 – 12:38:09) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

20.3. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o 

wysokościach umorzeń zaległości podatkowych za 2023/2024 

rok   (12:38:15 - 12:38:50) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  uchwała Rady Gminy Raciążek w 

sprawie przyjęcia informacji komisji budżetu i rozwoju gospodarczego uchwala 

się co następuje paragraf pierwszy czuje się informacja komisji budżetu i 

rozwoju gospodarczego o wysokościach umorzeń zaległości podatkowych za 

2023-2024 rok stanowiące załącznik do uchwały paragraf drugi uchwała 

wchodzicie z dniem podjęcia proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o 
wysokościach umorzeń zaległości podatkowych za 2023/2024 
rok 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:38:34 - 12:38:50 



typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 



21. Informacja z przeprowadzonej kontroli przez Komisję 

Rewizyjną dot. kontroli finansowej wydatkowania środków 

pochodzących z pozyskanych środków zewnętrznych dla OSP w 

2023r   (12:39:20 - 12:39:52) 

21.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej   (12:39:56 – 

12:43:29) 

Pan Grzegorz Sobczak - Panie Przewodniczący Wysoka Rado Panie Wójcie 

protokół nr 4/2024 rok z czynności kontrolnych przeprowadzonych przez 

komisję rewizyjną w dniu 9 września 2024 roku lista obecności według 

załącznika do protokołu komisja w składzie przewodniczący Grzegorz Sobczak 

zastępca przewodniczącego Wioletta Partycka członek Marzena Mania i członek 

Agnieszka Gierszewska. Obradom przewodniczą przewodniczący komisji 

rewizyjnej Pan Grzegorz Sobczak. Działając upoważnienia Rady Gminy Raciążek 

uchwała nr 2/20/2024 rok Rady Gminy Raciążek z dnia 28 maja 2024 roku 

zgodnie z planem pracy komisji rewizyjnej. Przedmiotem posiedzenia Była 

kontrola wydatków środków pochodzących z dotacji dla ochotniczej straży 

pożarnej za 2023 rok kontrolę komisja rozpoczęła w dniu 9 września 2024 roku 

o godzinie 16:30 tego samego dnia została ta kontrola zakończenia lista 

obecności podczas kontroli stanowi załącznik do protokołu. Wyjaśnień udzieliła 

Skarbnik Gminy Pani Beata Pietrzak kontrola dokonań w oparciu dostarczone 

materiały zawarte umowy faktury za dotacje i potwierdzenie przelewu komisja 

rewizyjna dokonała sprawdzenia zawartych umów w ramach udzielonych dotacji 

umowa dotacji w ramach Regionalnego Programu priorytetowego Eko strażak z 

2023 roku numer DW 23.097/a-osp z dnia 29 maja 2023 roku Janex nr 1 łamany 

przez 2023 do umowy dotacji z dnia 19 października 2003 roku umowa została 

zawarta pomiędzy Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu a gminą Raciążek dotacja wysokości 30 zł została udzielona 

na wymianę bramy bram garażowych na potrzeby OSP w Raciążku wystawiono 

fakturę VAT numer 137/09/202 w kwocie 45 300 zł punkt wkład własny Gminy 

Raciążek w kwocie 15 300 zł zgodnie z umową. Do faktury dołączono 

potwierdzenie wykonania przelewu z dnia Września 2023 roku i druga umowa to 

jest umowa nr dfs-/dfs-9.2711.536.2023 na powierzenie realizacji zadań z 

funduszu pomocy pokrzywdzonym oraz Pomocy 



postpenitencjarnej fundusz sprawiedliwości w zakresie wsparcia i Rozwoju 

Systemu instytucjonalnego pomocy osobom pokrzywdzonym przestępstwem i 

świadkom oraz realizacji jednostkom sektora finansów publicznych zadań 

ustawowych związanych z ochroną interesów osób pokrzywdzonych przez 

system i świadków oraz likwidacją skutków pokrzywdzenia przestępstwem 

głowa została zawarta między sprawiedliwości a gminą Raciążek dotacja celowa 

została udzielona na działanie w zakresie nabycia wyposażeniu i sprzętu 

ratowniczego dla OSP w Raciążku wystawiono fakturę VAT na kwotę 10 

152 zł 40 groszy z tego dotacja celowa 10 tysięcy zł wkład własny 152 zł 

przecinek 40 gr do faktury dołączono potwierdzenie wykonania przelewu z dnia 

z 30 października 2023 roku. Komisja rewizyjna po zweryfikowaniu 

przedstawionych dokumentów nie stwierdziła żadnych uchybień na tym 

protokół zakończono. 

21.2. dyskusja   (12:43:33 – 12:43:37) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

21.3. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z 

przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną dot. kontroli 

finansowej wydatkowania środków pochodzących z 

pozyskanych środków zewnętrznych dla OSP w 2023r.   (12:43:44 - 

12:44:17) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  uchwała Rady Gminy Raciążek w 

sprawie przyjęcia sprawozdania komisji rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

uchwala się co następuje: paragraf pierwszy przyjmuje się sprawozdanie z 

przeprowadzanych kontroli wydatkowania środków pochodzących z dotacji 

zewnętrznych dla OSP dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Raciążku za 2023 rok 

stanowiące załącznik do uchwały paragraf drugi uchwała wchodzicie z dniem 

podjęcia proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z 
przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną dot. 
kontroli finansowej wydatkowania środków pochodzących z 
pozyskanych środków zewnętrznych dla OSP w 2023r. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 



wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:44:03 - 12:44:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka ZA 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 



14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

22. Informacja z przeprowadzonej kontroli przez Komisję 

Rewizyjną dot. wydatkowania środków budżetowych Szkoły 

Podstawowej w Raciążku w 2023r.   (12:44:42 - 12:44:56) 

22.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej   (12:45:04 – 

12:52:27) 

Pan Grzegorz Sobczak -  Panie przewodniczący Wysoka Rado Panie Wójcie 

protokół nr 6/2024 rok z dnia 26 września 2024 roku liczba obecności według 

załącznika do protokołu składzie komisja przewodniczący komisji Grzegorz 

Sobczak wiceprzewodnicząca komisji Wioletta Partycka członek komisji 

Agnieszka Gierszewska członek komisji Marzena Maniak komisja rewizyjna 

rozpoczęła na kontrolę w dniu 16 września 2024 roku a zakończyła w dniu 26 

września 2024 roku kontrola dotyczyła wydatkowania środków budżetowych 

szkoły podstawowej im Komisji Edukacji Narodowej w Raciążku za 2023 rok 

zgodnie z wcześniej przesłanym pismem zakresem kontroli ustaleń komisji 

rewizyjnej z kontroli dokonano na podstawie dokumentów i informacji pana 

dyrektora Jacka Petrykowskiego oraz księgowej pani Pauliny Gbiorczyk 

przedłożone dokumenty statut szkoły faktury i rachunki za przeprowadzone 

remonty wraz z potwierdzeniem płatności informacje o stanie kadrowym i 

organizacyjnym szkoły wysokość do nagrodzeń osobowych z podziałem na 

wygrodzenia dla nauczycieli obsługę faktury za energię elektryczną z 

potwierdzeniem płatności faktury za zużycie gazu i wody kanalizację 

potwierdzenie płatności informacje o pozyskanych środkach zewnętrznych 

fermentacja punktu pierwszego status szkoły komisja rewizyjna zapoznała się ze 

statutem szkoły i stwierdziła i on prowadzony zgodnie z obowiązującymi 

przepisami A wszystkie zmiany dotyczące Organizacji pracy szkoły są na bieżąco 

aktualizowane aktualizowany zawiera między innymi procedury covidowe czy 

zdalnego nauczania ostatnia aktualizacja to projekt zmian z dnia 29 listopada 

2003 roku zatwierdzony przez radę szkoły do statutu szkoły podstawowej 

Komisji Edukacji Narodowej Komisji Edukacji Komisji  w Raciążku w dniu 21 

lutym 2023 roku Następne zmiany statucie przewidziane na październik 2024 



roku adnotacja punktu drugiego to przeprowadzone remonty przeprowadzone 

remonty to wymiana instalacji elektrycznej na pierwszym piętrze od malowanie 

pomieszczeń wymiana oświetlenia na LED odmalowanie świetlicy szkolnej oraz 

korytarze założenie paneli winylowych dotyczy 18 kwot o faktur na kwotę 98466 

zł groszy z faktury z potwierdzeniem płatności wyznaczonym terminie 

zatrudnienie w szkole to 27,29 etatów pedagogicznych Natomiast pracownicy 

administracji obsługi to osiem etatu nauczyciele zatrudnieni w pełnym wymiarze 

to 24 nie wymiarze 6 emeryci 5 według stopnia awansu zawodowego 

nauczycieli początkujących trzech nauczycieli mianowanych sześciu nauczyciele i 

dyplomowanych 23 w tym dyrektor wice dyrektor szkoły Szkoła Podstawowa im 

Komisji Edukacji Narodowej liczy 206 uczniów w klasach od 1 do 8 w tym z 

orzeczeniem o kształceniu specjalnym 10 uczniów adnotacja punktów 

czwartego wynagrodzenia osobowe nauczycieli za 2023 rok planowany to dwa 

miliony 328 572 zł wykonane dwa miliony trzysta siedem tysięcy siedemset 

siedemdziesiąt sześć złotych i 76 gr administracja i obsługa wydatki planowane 

to 359 558 zł wykonane to 350 jeden tysięcy sześć złotych i 97 gr stołówka 

wydatki planowane to 135 518 zł wykonane to 131 385 zł i 48 gr dodatkowo 

składki na ubezpieczenia społeczne ZUS nauczycieli administracji obsługi to 

kwota 485 50 zł 28 groszy składki na fundusz pracy 54 709 zł i gr dodatkowy 

wynagrodzenia roczne nauczycieli administracji obsługi to kwota 19687 zł i 54 

gr adnotacja punktu 5 faktury za energię elektryczną Komisja rewizyjna 

przeanalizowała faktury pod względem merytorycznym i księgowym to jest 15 

faktur za energię elektryczną w 2023 roku na kwotę 31 996 zł 47 gr faktury z 

potwierdzeniem zapłacone zostały w terminie faktury adnotacja punktu 

szóstego faktury za zużycie gazu wody i kanalizacji faktur za opał i ogrzewanie 

opiewające na kwotę 9266 zł 78 gr opłacony w terminie z potwierdzeniem 

płatności przelewem faktur zawody kanalizacyjne kwotę 3548,47 zł z 

potwierdzeniem płatności sprzedałem wyznaczonym terminie informacja 

pozyskanych środkach zewnętrznych środki pozyskane poza budżetem to w 

ramach projektu Gaz System dla edukacji na zakup pomocy dydaktycznej 

chemia fizyka wf kwota 19 tysięcy złotych program aktywna tablica plus 3 

tysięcy złotych zakup pomocy dla uczniów ze specjalnymi potrzebami 

edukacyjny edukacyjnymi oraz ekran dotykowy 65 calowy następna to 

Akademia pszczoły bohatera klas 1-3 Szkoła otrzymała między innymi ul 

edukacyjny oraz struś pszczelarza wartości około 1000 zł program ogólna Polska 



sieć edukacyjna modernizacja sieci lamp wartość 70 zł projekt esa dla szkół ose 

Zainstalowano ekran prezentujący dane z czytnika bieżącego jakość powietrza w 

gminie projekt mega misja Fundacja Orange dla klas 1-3 Szkoła otrzymała dwa 

tablety gry planszowe książki jest oraz artykuły plastyczne działania poza 

finansowe to jest między innymi Akademia bezpiecznej jazdy przeprowadzana 

audycję na żywo ze szkoły SKS dla szkół udział uczniów dodatkowych zajęciach 

sportowych uczniowie klas trzecich osiągnie wyniki w województwie w teście 

trzecioklasisty oraz uczennica klasy 4 zajęła pierwsze miejsce Wojewódzkim 

turnieju szachowym wnioski komisja rewizyjna przeanalizowała faktury 

wybranych działach rozdziałach i paragrafach dotyczące przedmiotu kontroli 

komisja nie stwierdziła nieprawidłowości w prowadzeniu dokumentacji w 

ramach statutu szkoły księgowa księgowości wynagrodzenie nauczycieli 

Administracji i obsługi komisja rewizyjna po przeprowadzonej kontroli w szkole 

i rozmowach z panem dyrektorem Petrykowskim panią księgową Gbiorczyk 

nie zgłasza żadnych uwag do wyżej wspomnianych kontrolowanych działów 

22.2. dyskusja   (12:52:31 – 12:57:33) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  Wysoka Rado Panie Wójcie znaczy 

Szkoła i Przedszkole nie mamy tu przedstawicieli byli zaproszeni dzisiaj na sesji 

nie przyszli znaczy wynikiem tego że był audyt robiony Podejrzewam bo jest 

przerost zatrudnienia czy to w administracji, obsługi musimy etatów i w szkole 

nie mówiąc już o płaceniu i nie tylko za godziny lekcyjne pozalekcyjne mam 

nadzieję że w tym nowym budżecie te audyt już został jakoś odzwierciedlony bo 

jeżeli nie poczynimy kroków to po prostu te pieniądze nasze które mamy na 

inwestycje zostaną przejadane na różne takie rzeczy co nie powinien mieć 

istnienia Po pierwsze nie może Dyrektor Szkoły sam zatrudniać pracowników. 

Czy w Przedszkolu sam znaczy bez wiedzy rady powinien zabezpieczone środki 

na to a za Pana poprzedniego Wójta po prostu wszystko znaczy wszystkich 

placówkach poszło to wszystko luz tak powiem delikatnie luz całkowity Radę się 

nie pytano o zatrudnieniu obłędnie gdzie każdy robił sobie samowolkę co chciał 

pieniądze wydatkowa jak chciał budżet był robiony ponad program na 

przejedzenie tak bym powiedział w tym kierunku wszyscy dostawali praktycznie 

Jakie zapotrzebowanie Zrobię ci to Gminny Ośrodek Kultury  czy czy szkoła tam 

normalnie jest tak pieniędzy dużo przejadanych później my nie mamy za co 

drogi robić bo nie na inwestycje musiałem się spytać pani skarbnik i ile jest w 



budżecie na inwestycje zostaje po długach po tym wszystkim płaceniu przez 

cały rok przez wszystko i ciekawe za co wójt ma robić inwestycje każdy tylko 

chce dużo jak najwięcej ale każdy myśli tylko o swojej znaczy placówce i nie 

myślę o tym co będzie dalej nie Czy wójt macie dni na upadnie Czy gmina dalej 

będzie cokolwiek robiła ale każdy chce drogi Każdy chce inwestycje Najpierw 

trzeba się nad tym tematem pochylić dlaczego uciekają tak duże pieniądze nie 

są małe duże bo to są potężne jest  przerost etatów po prostu w każdej 

placówce prawie nie mówię że we wszystkich ale tu w tych dwóch to już jest na 

pewno i tu jest wielka obraza majestatu że ktoś potrafi się odważył audyt zrobić 

nie tylko z tego audytu teraz trzeba wyciągnąć wnioski i go wdrożyć życie i się 

nie bać po prostu nie rada daje pieniądze i to nie jest że ktoś robi samowolnie 

jest dużo rzeczy ale do tego trzeba po prostu odwagi wójt musi być odważny i 

po prostu iść w tym kierunku bo jeżeli pójdzie to to tak jak powiedziałem 

wszystkie inwestycje będą bez pokrycia Będziemy tylko brali i się zadłużali bo na 

wkład własny będziemy musieli brać żeby w ogóle coś zrobić i gmina będzie 

sukcesywnie cały czas popadać w długi coraz większej to szybkim tempie tak jak 

powiedziałem jest tu tutaj wzięliśmy 350 za chwilę pierwszy etap jeszcze tam 

miał być 500 ukazało się prawie 700 wkładu na drugie tej drogi tam koło szkoły 

i tak dalej nie będę wymieniał czyli bibliotekę wkład czy do zamku gdzieś tam 

jakiś wkład czy na boisko wkład i sobie Popatrzcie która by mnie była droga 

każda musi być z wkładem nie wiem nowy budżet został stworzony wczoraj go 

znaczy wczoraj go po prostu spojrzałem na niego tylko tak delikatnie bo nie 

było czasu żeby jeszcze go przejrzeć dokładnie i nie wiem czy ten audyt jest 

odzwierciedleniem tego budżetu czy nie To nie mogę tego powiedzieć nacisnąć 

a powinien już od razu powinno być To wdrożone nie ma inaczej bo tak to to do 

czego my dojdziemy znaczy do niczego nie dojdziemy do tego że gmina straci 

płynność finansową nie będzie w stanie opłacać rachunków bieżących i tych 

wymagalnych i tak dalej Nie niestety a branie kredytów Czy za 3 lata cię za 5 się 

skończył bo później nie będzie nie będzie Bank dawał bo będzie widział że nie 

ma płynności finansowej i gmina stanie w miejscu To tyle ode mnie czy ktoś ma 

jeszcze jakieś uwagi jeżeli nie ma to zamykam dyskusję. 

22.3. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z 

przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną dot. 



wydatkowania środków budżetowych Szkoły Podstawowej w 

Raciążku w 2023r.   (12:57:44 – 12:58:12) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała Rady Gminy Raciążek w 

sprawie przyjęcia z wprowadzenia komisji rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

uchwala się co następuje po raz pierwszy przyjmuje się sprawozdanie z 

przeprowadzonych kontroli wydatkowania środków budżetowych szkoły 

podstawowej im Komisji Edukacji Narodowej dla związku za 2023 rok 

stanowiące załącznik do uchwały paragraf drugi uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z 
przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną dot. 
wydatkowania środków budżetowych Szkoły Podstawowej w 
Raciążku w 2023r. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 12:57:57 - 12:58:12 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 



2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nie głosowała 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

23. Informacja z przeprowadzonej kontroli finansowej dot. 

ogrzewania Wspólnoty Mieszkaniowej bloku mieszkalnego w 

Raciążku.   (12:58:48 - 12:58:52) 

23.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej   (12:58:58 – 

13:14:12) 

Pan Grzegorz Sobczak - Panie przewodniczący Wysoka Rado panie wójcie 

protokół nr 7/2024z przeprowadzonej kontroli finansowej dotyczącej 

ogrzewania wspólnoty mieszkaniowej domu nauczyciela w Raciążku 

przeprowadzonej przez Komisję rewizyjną w składzie przewodniczący Grzegorz 

Sobczak wiceprzewodnicząca Wioletta Partycka członek Agnieszka Gierszewska 

członek Łukasz Zieliński i członek Marzena Mania lista obecności według 

załącznika do protokołu kontrola została przeprowadzona w dniach 16 września 

2024 roku 30 września 2024 roku a zakończyła się w dniu 14 października 2024 



roku okres objęty rok 2023 na podstawie próby obejmującej okres grzewczy w 

miesiącach październik listopad i grudzień 2023 roku przedmiotem kontroli było 

ustalenie stanu dokumentów umowy regulującej sprzedaż energii cieplnej 

wspólnocie mieszkaniowej dom nauczyciela w Raciążku B porozumienia które 

reguluje zasady Na jakich ogrzewany jest dom nauczyciela C faktur oraz 

dokumentów rozliczeniowych określających sposób naliczania opłat punkt drugi 

sprawdzenie poprawności wyliczeń opłat oraz poprawności wystawienia faktur 

odnośnie punktu pierwszego ustęp a podpunkt a umowa komisja rewizyjna nie 

utrzymało umowy pomiędzy urzędem Gminy Raciążek a wspólnotą 

mieszkaniową dom nauczyciela komisja rewizyjna została poinformowana że na 

dzień rozpoczęcia 16 grudnia 2024 roku czynności takiej umowy porozumienie 

brak porozumienia pomiędzy urzędem Gminy a szkołą podstawową im Komisji 

Edukacji Narodowej w Raciążku dotyczącego ogrzewania wspólnoty 

mieszkaniowej dom nauczyciela w Raciążu piecem znajdującym się w kotłowni 

budynku szkoły szkoła otrzymała pismo z Urzędu Gminy w sprawie rozliczeń 

wspólnoty sygnatura nr Fi łamane przez 11-402/2023 z dnia pierwszego lipca 

2023 roku podpisane przez wójta 

gminy Raciążek pana Rafała Krajewskiego załączony wzorem kalkulacji 

adnotacja punktu pierwszego podpunkt C faktury komisja rewizyjna otrzymała 

następujące dokumenty kopie pisma znak numer film łamane 

przez 11-402/2023 z dnia 1 lipca 2003 roku skierowane do szkoły podstawowej 

im Komisji Edukacji Narodowej w Raciążku określający sposób ka 

sesji wskaźnika procentowego oraz sposobu rozliczania wspólnoty z kosztów 

ogrzewania kopie pisma z dnia z 31 sierpnia 24 roku skierowaną do szkoły 

podstawowej im Komisji Edukacji Narodowej w Raciążku z wyliczoną kwotą 

19620,77 zł za okres od stycznia do czerwca 2023 za ciepło zużyte do 

ogrzewania budynków wspólnoty podpisane przez wójta gminy Raciążka 

Raciążek pana Rafała Krajewskiego dalej 13 faktur w którym w których 

sprzedawcą jest Gmina Raciążek wystawcą Szkoła Podstawowa i Komisji Edukacji 

Narodowej w Raciążku a nabywcą zarządca wspólnoty mieszkaniowej dom 

nauczyciela dotyczących rozliczeń ogrzewania trzy faktury za gaz dla punktu 

poboru Szkoła Podstawowa im Komisji Edukacji Narodowej w Raciążku 

cztery faktury od firmy Kasperkiewicz za utrzymanie kontroli gazowej w ruchu 

kotłowni gazowej w ruchu i 3 informacji dotyczących kosztów zużycia gazu 

przez dom nauczyciela za miesiąc październik listopad i grudzień 2003 roku 



mamy tu sprawdzenie poprawności w tej przechodzimy do punktu 

drugiego komisja przeanalizowała do otrzymania dokumenty faktury 

wystawione dla wspólnoty są opisywane jako czynsz zadany miesiąc z podanym 

ilości metra kwadratowych oraz ceną jednostkową za metr kwadratowy dla 

komisji jest to niezrozumiałe Dlaczego w taki sposób i w takim opisem 

wystawione są faktury cena końcowa na fakturach jest zgodna z kalkulacją 

podpiętą do faktury komisja sprawdziła sposób rozliczenia miesiąca 

października 2023 rok zawarty w informacji dotyczącej kosztów zużycia gazu 

przez dom nauczyciela w miesiącu październik 2023 podpięty pod fakturę nr 2 

łamane przez 11/2023 z dnia 16 2023 roku załączona informacja nie zawiera 

podpisu osoby sporządzającej kalkulację zużycie 19 gigadżurii ilość czytana ze 

stanu licznika zużycia ciepła zainstalowanego w kotłowni szkoły tylko na 

potrzeby wspólnoty sposób przeliczenia giga dżungli na kilowatogodziny jest 

prawidłowy zgodny ze wzorem i zgodny rachunkową sposób wyliczenia 

współczynnika Jest prawidłowy i nosi 23,76% za październik 2023 rok 

komisja przeanalizowała podane dane składowe opłata abonamentowa 46 zł 

74 gr brutto z faktury VAT numer fr/2023/10/11 opłata stała za usługę 

dystrybucji 383 zł 1 grosz kwota brutto z faktury VAT FR 20 dwadzieścia trzy 

łamane na 10/11 amortyzacja w kwocie 47 zł i 30 groszy liczona udział dla domu 

nauczyciela nadzór 861 zł kwota brutto z faktury VAT numer 21/10/2023 opłatę 

zawody energię odpowiednio 28 zł 57 gr i 142 zł i 70 gr komisja zauważa 

że zgodnie z wzorem kalkulacji brakuje pozycji która dotyczy zużytego gazu nie 

został on doliczony w miesiącu październiku kolejnym miesiącu została 

wyliczona wyliczone zostały wyrównanie związane ze zużyciem tego gazu za 

miesiąc październik i dołączony do faktury za miesiąc listopad numer 2/12 z 

2023 roku w kwocie 308 zł 76 gr komisja zauważa że wzór kalkulacji przewiduje 

tylko opłatę stałą za usługę Konstytucji Tymczasem na rachunku za gaz są dwie 

pozycje opłata stała za usługę dystrybucji i opłata zmienna za usługę dystrybucji 

oznacza to że koszt 880 zł i 86 groszy za miesiąc październik 2023 dotyczy 

opłaty zmiennej za usługę dystrybucji w całości obciążył szkołę bez udziału 

wspólnoty mieszkaniowej dodatkowo komisja przeanalizowała wyrównania 

które zostały doliczone do kolejnej faktury a dotyczyło miesiąca października 

komisja stwierdza że kilowatogodziny podstawione do wzoru kalkulacji są 

wysokości 5278 kWh co odpowiada że zużyciu gazu przez samą wspólnotę 

a nie całkowitego zużycia gazu wynoszące w miesiącu październik 



2213 kWh zgodnie z fakturą VAT numer fr/2023/10/11 przez wystawienie 

zużycia gazu przypadające na wspólnotę uzyskano kwotę 

która powinna być kwotą do zapłaty przez wspólnotę natomiast 

poprzedzający kalkulację przemnoży uzyskaną kwotę przez współczynnik 

uzyskując ułamkową kwotę tego co powinno być przez wspólnotę zapłacone 

został błędnie zastosowany podwójnie zastosowany współczynnik dla tej jednej 

składowej komisja następnie sprawdziła sposób rozliczenia miesiąca listopad 

2024 czy zawarty w informacji dotyczącej kosztów zużycia gazu przez dom 

nauczyciela w miesiącu listopadzie 2023 podpiętej pod fakturę nr 2/12/2023 z 

18 grudnia 2023 roku załączona informacja również nie zawiera podpisu osoby 

sporządzającej kalkulację zużycie 36 gj ilość czytana ze stanu licznika 

zużycia ciepła przez wspólnotę sposób przeliczenia gigadżuli na kilo 2 to 

godziny Jest prawidłowy i zgodny ze wzorem i zgodny rachunkowo sposób 

wyliczenia współczynnika Jest prawidłowy i wynosi 21,33% na listopad 

2023 roku komisja przeanalizowała podane składowe opłata abonamentowa 46 

zł i 74 gr kwota brutto z faktury VAT numer fr/2023/11/11 opłata stała za usługę 

dystrybucji 2983 zł i gr kwota brutto z faktury z faktury VAT numer 

fr/2023/11/11 amortyzacja wysokości 47 zł i 30 gr nadzór 861 zł kwota brutto z 

faktury VAT nr 41/11/2023 gaz listopad 10 kWh razy 0,200170 grosza Przyjmij 

mi że to jest 2 grosze stanowi kwotę wysokości 2001 zł i 70 groszy zużycie gazu 

niezgodne z fakturą FR numer 2023/11/11 powinno być 46 858 kWh w 

przypadku podstawienia Pilotów godzin zużytych przez wspólnotę oznacza że 

kwota 2001 zł i 70 groszy jest kwotą do zapłaty dla wspólnoty i nie należy już jej 

mnożyć przez współczynnik przez współczynnik nożem kwoty które 

odpowiadają 100% zużyciu ten błąd spowodował że Wspólnota zapłaciła 

ułamek kwoty która powinna zostać uiszczona stała cena gazu jest prawidłowa 

zgodna z fakturą VAT numer fr/2023/11/11 opłata zawodu i energię 

31 zł i 32 grosze za wodę i energię 161,74 gr wyliczona kwota na kalkulację 

została przeniesiona w takiej samej wysokości na fakturę VAT nr 2 przez przez 

2023 komisja zauważa że również w omawianym miesiącu nie została 

rozliczona opłata zmienna Ze względu za usługę dystrybucji w 

kwocie 1858 zł i 16 groszy ponieważ nie ma Nie ma jej ujętej we wzorze 

kalkulacji W związku z powyższym wyliczona na podstawie zawierającego błąd 

jednego składnika kwota jest błędna w całości kolejnym kroku komisja 

sprawdziła sposób rozliczenia miesiąca grudnia 2023 zawarty w informacji 



dotyczącej kosztów zużycia gazu przez dom nauczyciela w miesiącu grudniu 

2023 podpiętej pod fakturę VAT numer 2 łamane przez 01/20 24 z dnia 16 

stycznia 2024 roku załączona informacja również nie zawiera podpisu osoby 

sporządzającej kalkulację z użyciem 39 gbj ilość sczytana ze stanu 

licznika zużycia ciepła przez wspólnotę sposób przeliczenia kilodżuli na 

kilowatogodziny jest prawidłowy zgodny z wzorem i zgodny rachunkowo 

sposób wyliczenia współczynnika jest prawidłowej wynosi 19,54 na grudzień 

2023 komisja przeanalizowała podane składowe opłata abonamentowa 

wysokości 46 zł 74 gr kwota brutto z faktury VAT numer fr/2023/12/154 

opłatę stałą za usługę dystrybucji 383,01 groszy kwota brutto z faktury VAT 

numer r2023/12/154 amortyzacja wysokości 47 zł i 30 groszy nadzór 

861 zł kwota brutto z faktury VAT numer 52/12/2023 gaz w grudniu 10833 kWh 

razy ta te 2 grosze dodaję kwotę 2168,44 zł zużycie gazu niezgodne z 

fakturą fr/2023/12/154 powinna być powinno być 54 434 kWh stała ceny gazu 

stała ceny gazu prawidłowa opłatę zawody i energię odpowiednio 27 zł i 65 gr i 

148 zł i 16 gr uzyska jak uzyskano kwotę końcową w wysokości 1620 zł 45 gr i 

taka kwota znalazła się na fakturze vat numer 2 przez łamane przez 01 przez 

łamane przez 2024 komisja uznaje wyliczenia za nieprawidłowe kwota opłaty za 

wspólnoty jest za niska zarówno w miesiącu grudniu 2003 jak i w pozostałych 

analizowanych miesiącach wnioski Komisja rewizyjna po przeanalizowana 

otrzymanych dokumentów tych faktur stwierdziła nieprawidłowości w wyliczeniu 

miesięcznych kosztów zużycia gazu dla wspólnoty mieszkaniowej dom 

nauczyciela w Raciążu zalecenia komisji rewizyjnej w trybie pilnym należy 

skonstruować umowę pomiędzy urzędy Gminy a wspólnotą mieszkaniową 

dotyczącą ogrzewania wspólnoty mieszkaniowej dom nauczycielami 

przedstawić stronom do podpisu dwa w trybie pilnym wprowadzić objaśnienia 

do wzoru kalkulacji tak aby osoby rozliczające nie miały wątpliwości takie dane 

w jakie miejsce prawidłowo wpisać Wysokość opłaty powinna być prawidłowy 

liczona dla wspólnoty mieszkaniowej 3 przygotować prawidłowe wyliczenia 

opłaty dla wspólnoty mieszkaniowej za październik listopad i grudzień 2023 

roku i to wyrównanie przedstawić wspólnocie mieszkaniowej do zapłaty 4 

komisja rewizyjna zaleca wykonanie nowego sposobu naliczania kwoty 

obciążającej wspólnotę mieszkaniową dom nauczyciela za ogrzewanie. 

23.2. dyskusja   (13:14:17 - 13:32:00) 



Pan Wójt Gminy Raciążek -   Panie Przewodniczący Wysoka Rado panowie 

Sołtysi zebrani wszyscy Goście powiem szczerze tak przeglądając dokumenty 

odnośnie tej rozliczenia wspólnoty Nazwijmy ją umownie dom nauczyciela bo to 

jest dom nauczyciela nazywany tak żeby pewne uproszczenie. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  dom nauczyciela był kiedyś nazwany 

za komuny dzisiaj to jest ten blok mieszkalny normalny jak zwykły bo te 

mieszkania są sprzedane oni są właścicielami i tam już różni ludzie mieszkają 

także to już to tylko stara numer klawiatura tu jest w mojej uchwale napisane tak 

powinno być bo już to poszło dokumentach i tak komisja rewizji napisała 

ale to jest normalnie blok mieszkalny dlatego nie mylić to z tym.  

Pan Wójt Gminy Raciążek -  dlatego dla uproszczenia sytuacji bo to 

jest wspólnota mieszkaniowa Wspólnota która ma swoje władze ma 

swoich przedstawicieli którzy powinni w jej interesie występować blok 

mieszkalny nazwijmy to „DN” i tak jest rzeczą strasznie złą że na etapie wymiany 

całego elementu grzewczego tego całego nie postarano się o tym żeby ta 

wspólnota mieszkaniowa była oddzielnie po prostu już podłączyła się do tej 

sieci gazowej i sama się rozliczała po co mamy my jako gmina stosować różne 

wskaźniki inne rzeczy i się jeszcze sami w to powiem brzydko grzebać tym żeby 

to wszystko rozliczyć jest to było strasznym błędem na etapie przystępowania 

do tego całego projektu który No trochę też pieniędzy gminę też kosztował 

drugim elementem bardzo złym jest to że nie ma żadnego śladu prawnego Nie 

podpisanego porozumienia czy umowy z tą wspólnotą Na jakiej zasadzie się 

mamy rozliczać i tego dokumentu nie ma Ja jestem w tej chwili na etapie z 

panem mecenasem który przygotowuje stosowne porozumienie i umowę gdzie 

musimy zawrzeć tą umowę z przedstawicieli wspólnoty oczywiście Oni nie będą 

za bardzo zadowoleni ale niestety to nie zwalnia nas na czym nie przede 

wszystkim jako wójta od właściwego potraktowania ich jako też odbiorcy 

naszego gazu bo to nasz jest gaz w szkole i sporządzenia kalkulacji być może 

nawet jeszcze inne niż ta która jest akurat jeszcze według tej zasady niestety 

jest to schemat przebrzmiały stary nie bardzo kto miał chęci do tego przystąpić I 

idzie to jak powiem brzydko po grudzie myślę że uda się do pierwszego stycznia 

tego roku podpisać tą umowę i przedstawić znaczy przedstawić Ja chcę 

wcześniej wspólnocie mieszkaniowej to porozumienie ewentualnie w ślad zatem 

umowę Być może będę miał problem z podpisaniem tej umowy ale to nie 



zwalnia nas że musimy przystąpić do właściwego rozliczania wspólnoty 

mieszkaniowej ze zużytego nośnika energii jakim w tym przypadku jest gaz też 

tutaj komisja dobrze zauważyła że trzeba się cofnąć też w czasie i przystąpić do 

realizacji tych zaległości które po prostu były niedoszacowane jeśli chodzi o 

zużycie gazu na rzecz tej wspólnoty nie wiem dlaczego ta umowa nie była 

podpisana Wiem że na pewno jej nie ma o Bo spróbowałem ją poszukiwać 

wszędzie i tej umowy po prostu nie ma to najpierw musimy stworzyć tą umowę 

żebyśmy wiedzieli co za co kogo ewentualnie rozliczać a być może bo to mówię 

są też jeszcze dalej idące środki trudne Oczywiście być może ograniczeniem 

dostawy nawet gazu do obiegu Chociaż tu już taki jest już mówię element 

bardziej do jakiegoś może twardy ale niestety jeżeli coś nie będzie 

funkcjonowało właściwie to to być może do tego będzie dochodziło jest to 

temat wisi na gminie I już No dwa lata znaczy półtora roku wisi i jest 

nierozwiązane do tej pory i idzie trochę tak jak nie powinno iść to z mojej strony 

tyle jeśli chodzi o komentarz do tego. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  Dziękuję nikt nie dyskutuje tak jakby 

tematu nie było. Boicie się że nagrywana jest sesja mnie nie przeszkadza 

że sesja jest nagrywana nawet ktokolwiek może tu 100 osób Nagrywać czy ty się 

bo ja nie mam nic do ukrycia ja mówię to co myśleli mówię tak jak No według 

mnie się nieraz wydaje powinno być odnośnie tej wspólnoty mieszkanie 

wspólnoty mieszkają w ogóle nie było akt notarialny został tam sporządzony 

20 lat temu bo daty Czytałem te nagle notarialny i ja jak byłem w poprzedniej 

kadencji przewodniczącym podjąłem ten temat żeby to już jest już jest prawie 

10 lat powiedzmy żeby zaczęli się ci ludzie rozliczać prawidłowo żeby my jako 

mieszkańcy Raciążka z budżetu gminy społecznych nie dotowali no bo to wtedy 

się nazywało jak to no tą nauczyciela Boże nie wolno ruszyć bo to Bogowie są 

po prostu ja za swoich rodziców płacę przez 20 lat płacę nikt mnie się nie pyta 

czy za wodę czy za prąd czy załapał i ja się nie pytam o to czy ty ktoś mi ma 

dotować to nie to z jakiej racji ktoś ma być dotowany z moich pieniędzy 

bo ja podatki płacę i z moich pieniędzy są datowani to nie jest że półtora roku 

jak tylko ta umowa została sporządzona ta na czym ten akt notarialny 

bo tam wójcie wtedy zgodził za komuny bo akurat no powiedzmy po prostu to 

zlinczowali tak jak mnie powiedzmy no to się zgodzi podejrzewam no i tu były 

wielkie nagonki na mnie żeby zło Jezu rata co to się dzieje Co on chce co to no 



Jezu no Już nie będę mówił biczowane bym był dosłownie z różnych stron ale 

tam się tym nie przejmowałem mówiłem o swojej do dzisiejszego dnia 20 lat 

płacone i cały czas gmina dokładała straty następną co mówię co są następne 

nikt z tym porządku ani Wójtowa ani następny wójt i teraz wpadło znowu z 

20 lat przyszedł wójt Co musi czyścić Nie no ten niedobry czy Ja przewodniczący 

znowu niedobry bo znów chce nikt za nikogo nie będzie opłacił każdy niech 

płaci za siebie w tym akcie na terenie jest zapisane że tylko nie gmina ma 

pokrywać koszty Tylko tam jest dosłownie napisane że ma przesyłać tym 

przesyłem to także oni mogą tylko korzystać z tego z tej nitki 

ale tam nie ma zapisów w tym akcie na talerze gmina ma ponosić koszty 

ogrzewania tych ludzi a oni sobie to tak zapisali bo wójcie zgodził No 

i Kto podpisał po sprzedawali mieszkania nota będą normalnie za niskie ceny bo 

to wtedy takie było modne że się wykupywali oni tanio kupili te mieszkania 

niektórzy już posprzedawali w posiedzieć godzinkę nawet tacy co najwięcej 

krzyczeli to na sesję przychodzi głosami się zalewali nie na książeczce miał kupę 

pieniędzy bowiem nawet osoby nie mówię nazwiska miał kupę pieniędzy a tu 

przyszedł na sesji płacze że on biedny nie może zapłacić zobaczcie 

ile Dziękuję komisję rewizyjnej że pierwsza komisja rewizyjna która we wrześniu 

rzetelnie oceniła ten temat nie wójt poprzedni był mój ulubiony żeby to od razu 

nitkę puścił osobno żeby nie było problem że nie zrobił tego bo bo tak bo w 

szkole zatrudniona żona i dlatego szkoła ma zatrudnienie takie a nie inne a 

gdzie w jednym placówce w szkole drugi dostały znowu żona  indziej też a 

jeszcze nie mówię jakiś były radny co nie zdobył radnego że dostał  radnego co 

nie nie dostał się na radnego też  tak to działa Ja tu nie chcę już bo to tematów 

jest dużo wreszcie może ten niedobry wójt teraz obecny zrobi to znaczy 

jakakolwiek to uporządkuje bo w ogóle powinniście notarialny prawidłowo 

uchylony nie do sądu podane i niech są zadecyduje czy ten akt notarialny 

jest prawidłowo sporządzony czy nie ze szkodą dla gminy Raciążka to o to 

chodzi ja nie mówię jaki był wynik bo ja nie jestem sędzią tylko mówię 

tak powinno być i wtedy ten jak ten akt notarialny  jakby sądu chylił gotowy 

straci moc przykładowo gdyby tak się stała jeżeli nie no to trzeba z nimi 

podpisać porozumienie ze wspólnotą na takich warunkach umarł zleceń nikt 

się nie podpisze pod tym wyliczenie ktoś robi A kto to robi co krasnoludek robi 

wyliczenie Czyli wiadomo kto i to wyliczenie No nie ma że krasnoludek robi 

że się ktoś nie podpisał Kto robi Kto jest za księgowość odpowiedzialny 



dyrektorowi czy księgowa tylko dwie osoby a co może sprzątaczka robi te 

wyliczenie czy kto inny do mnie to jest śmieszne znaczy tu nie mam pretensji do 

komisji tylko mówię jak się robi różne rzeczy wreszcie może zostanie to że straty 

znowu zostają zmniejszone zostanie w budżecie jakieś tam pieniążki małe 

znowu na co inne tak jak mówię i tak po kolei jeszcze to Jeszcze to jeszcze w 

straży mieszkają ludzie nie zrobią Jeszcze tamtej zrobione na Wiatracznej 

tyle lat dużo radnych było co tam właśnie o po wyborach przed wyborach Bo 

tam zalewa choć przecież to zalewało już wtedy jak ja byłem przewodniczącym 

tam rady te miejsce to nie jest temat dzisiejszy Tylko znowu z 10 lat no ale to się 

przed wyborami  najlepiej taki temat wyrzucić bo no bo on jest o do rozwiązania 

No i wójt musi teraz znowu te sprzed 10 lat w burdel za przeproszeniem 

naprawiać tak powiem kolokwialnie i taka jest sytuacja i teraz każdy tylko 

wymaga od ciebie nic dyskutujcie na temat czy w komisjach czy tu na sesji od 

tego jesteście a nie że uchwała No przeczytana to się boicie nagrywania to 

nagrywanie nie ma znaczenia już jest Od ilu latte nagrywanie i to nie powinno 

wam przeszkadzać nikomu znaczy dyskusji A tak samo bo jak już to co mówiłem 

na komisji co byłem raz drugi bo mi nic nie muszą przedyskutować powinno te 

swoje co mają zapisane w statucie to te tematy ale każdą uchwałę powinny 

przedyskutować mogą odrzucić nie wiesz że 100%, ale większość uchwał pani 

przed na tym polega demokracja na tym polega samorząd nie na tym żeby tylko 

te co nam pasuje to robimy te tamte w ogóle nie pasują to poprzednie kadencji 

tak było że w to wprowadzili te pewne osoby ta piątka jak to powiem razem 

tego no i takie zasady tak samo mi się nie podoba tak jak jest że jest tyle komisji 

po co jeszcze komisja Oświaty nic nie wniesie Komisja Budżetowa przy komisja 

pan widzi radni byli nie obsadzeni nie jest że dwóch radnych znaczy w jednej 

robią nocy teraz robicie te komisję bo musicie bo żeby tego jakby się zaczęli 

osobno robić te komisje to byście musieli dwa razy tyle chodzić na te na te 

komisje no i tym w tym celu żeby to zminimalizować ten czas to robicie wspólne 

komisje Po co jest jedna rada niepotrzebna tacy komisja trzy komisje nie ma 

powiązania nie ten radny ma wpływ na dwie komisje albo na trzy nie może tak 

być bo to rodzi podejrzenia po prostu nie jak jeden radny jest w trzech 

komisjach to on ma wpływ na to natomiast na tamtą Na podejmowanie ich 

decyzji to rodzi podejrzenia takie że to jest coś nie tak według mnie mniej 

komisji i radni by nie był powiązany ze wsie komisja nie miał wpływu a tak to to 

jest takie no trochę też według mnie specjalne ale to trzy kadencje wstać tego 



nie było bo były jednak oni są mniej no to tego nie było No to teraz po 

wprowadza no różne są zmiany te zmiany są niekorzystne nawet wizerunkowo 

to nie jest korzystnie bo są podejrzenia że coś jest nie tak Nie ma tak no bo no 

ma wpływ na cztery nawet Najlepiej jakby był w czterech no to już w ogóle 

A to tu Wyszedłem już tam jak to się za program To cieszę się właśnie że 

Komisja rewizyjna najlepiej zrobi jak do tej pory ktokolwiek i to ten temat może 

się właśnie tak samo powoli lekko wyreguluje powiedzmy ale to chodzi o 

finanse bo mi nie chodzi to co powie tylko mi zawsze zależało na finansach żeby 

finanse się zgadzały nie to co ktoś tam powie z boku to czy tamto o mnie 

finanse są podstawą każdej domostwa każdej Gminy państwa wszystkiego to nie 

ma tak bo to ma wpływ na każdego człowieka mieszkańca W 

Polsce nie tylko a może jeszcze dalej. 

Pan Krzysztof Sadowski -  ja mam pytanie Nie wiem czy to do Pana 

Przewodniczącego Komisji rewizyjnej czy do pana wójta Bo przyznam się 

szczerze bez bicia od czasów gdy byłem dzieckiem nie wiem jak wygląda 

kotłownia fizycznie w szkole domyślam się tylko że jeżeli Przeszliśmy na 

ogrzewanie gazowe z takich paliw stałych jakim był węgiel miejsca w tej 

kotłowni podejrzewam wolnego przebyło i czy nie byłoby najbardziej zasadne 

i wtedy żeby nie było żadnych niedomówień Czy ktoś płaci za dużo za mało 

Gdyby w tej kotłowni po prostu Wspólnota miała swój osobny piec swój zegar 

na gaz czy tam jest fizyczna możliwość żeby po prostu piec gazowy zmieścić 

Pan Wójt Gminy Raciążek - powiem może jak powiedziałem wcześniej na etapie 

tego rozwiązywania tego problemu dostały gazu tu popełniono błąd przecież 

można było to zrobić całkiem inaczej jeden oddzielnie nośnik jeden na jedną 

stronę na tą wspólnotę jeden do szkoły i nie ma tematu wtedy przy tym ten a 

teraz nie wiem czy będzie tak proste bo to pewne koszty trzeba ponieść żeby 

rozdzielić dostarczanie energii do szkoły i do wspólnoty mieszkaniowej to 

by tak i musiała to gdyby ponieść wspólnota mieszkaniowa te koszty bo trudno 

żeby to podnosiła urząd gmina urząd tylko teraz to będzie  Nie to będzie 

takie proste znów do egzekwowania chociaż będziemy się tu musimy coś 

zmienić bo to jest nienormalne żeby znów przez była okazja bo szło to kiedyś 

przez ogrzewanie było węglowe przez szkołę i do tego do tej wspólnoty do 

domu nauczyciela była okazja niesamowita te dwa lata żeby to wziąć 

wyprostować i zrobić to rozdzielić No nie zrobiliśmy i teraz zachodzi pytanie bo 



ja mówię państwu już że na pewno nie będą bo już rozmawiałem tak pokątnie 

troszeczkę z tymi ludźmi nie są zainteresowani żeby wspólnota mieszkaniowa 

pewne rzeczy się zgodziła ale to nie ma wyjścia Musimy to logicznie zrobić 

nie może być tak że co mnie gminę mieszkańca może interesować jak to 

mieszkać za co to jemu płaci i przeliczać później wskaźnikiem gdzie to jest też 

kolejna robota akurat dla człowieka który musi to rozliczać.  

Pan Grzegorz Sobczak -  jeszcze też odpowiem tu radnemu Krzysiowi 

Krzysztofowi na jednym na wyjściu ciepłej wody do domu nauczyciela jest 

założony ten licznik Na te gigadżule i zaraz za piecem jak tylko wychodzi no 

ogrzewanie rura tak na zewnątrz to to już jest sprawa to wszystko to co jest 

straty jakieś ciepła czy coś po drodze to wszystko idzie w koszty już tej 

wspólnoty a dwa piece są z tego tytułu jak tam rozmawialiśmy że 

technologia utrzymania tego tej kotłowni w ruchu wymaga tego żeby były dwa 

piece i one chodzą jakby na zmianę No i to jeden po prostu by tam nie 

pociągnął nawet samej szkoły tak to tak by zostały wyliczone nie według tych 

dokumentów do których komisja miała wgląd.  

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  Panie Wójcie tu ten temat był 

mówiony o tym piecu ale pies nie w szkole tylko pies normalnie tam w tym 

bloku u nich i nitka powinna być pociągnięta i temat zamknięty 

wtedy tak powinno być zrobione a nie że pies jest się w szkole co wy się pchacie 

znowu za przeproszeniem bardziej te porozumienie i tak dalej a 

nie żeby jeszcze piec w szkole i co No to to nie to samo po prostu to żadne 

rozwiązanie to nie chodzi pewne dodatkowy osoby wstawiać w tej chwili jeszcze 

to powinno być że u nich powinien być pies No tam u nich w bloku nie tutaj No 

i oni sobie poopalali czy Palacza bracie fachowca i wszystkie koszty dlatego 

poprzedni wójt tego nie zrobił nie a gazyfikował szkołę za miliony nie 

proszę czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania - jeżeli nie to zamykam dyskusję.  

23.3. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z 

przeprowadzonej kontroli finansowej dot. ogrzewania 

Wspólnoty Mieszkaniowej bloku mieszkalnego w 

Raciążku   (13:32:03 - 13:32:58) 



Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  Uchwała rady gminy Raciążek w 

sprawie przyjęcia sprawozdania komisji rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

uchwala się co nas następuje paragraf pierwszy przyjmuje się sprawozdanie z 

przeprowadzeniem kontroli finansowej dotyczącej ogrzewania wspólnoty 

mieszkaniowej bloku mieszkalnego w Raciążku przy ulicy Szkolnej stanowiące 

załącznik do uchwały paragraf drugi uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z 
przeprowadzonej kontroli finansowej dot. ogrzewania 
Wspólnoty Mieszkaniowej bloku mieszkalnego w Raciążku 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 13:32:27 - 13:32:58 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 



6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof nie głosował 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

24. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych   (13:33:23 - 13:33:32) 

24.1. wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy   (13:33:44 - 13:34:08) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - Rozpatrzyłem informację o oświadczeniach 

majątkowych. Materiał po prostu każdy dostał - tylko tutaj jest jedno oświadczenie 

zostało złożone po terminie no i są jeszcze nieprawidłowości no i nie wszystkie są 

jeszcze zrealizowane co obecnie przyszło do poprawy a tak wszyscy złożyli 

oświadczenie majątkowe.  

24.2. dyskusja   (13:34:13 - 13:34:18) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

25. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2023/2024   (13:34:22 - 13:34:37) 

Pan Przewodniczący powitał Panią Dyrektor Przedszkola 

25.1. omówienie tematu   (13:34:41 - 13:35:20) 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący Panie Wójcie Wysoka Rado 

materiały które ja też otrzymałem od Pani Dyrektor Przedszkola i Pana 

Dyrektora 



Szkoły przeczytałem przesłałem państwu do wglądu państwo mieliście je 

do przejrzenia komisja też komisję spotkały się w tym temacie jeżeli są jakieś 

pytania to jest pani dyrektor przedszkola publicznego to jeżeli będzie chciała jak 

będziesz mogła to to na państwa jakieś niejasności to udzieli odpowiedzi.  

25.2. opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych   (13:35:25 - 13:35:52) 

Pan Łukasz Korubski - Panie przewodniczący panie wójcie Komisja Oświaty 

Kultury sportu i Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie programy które 

otrzymaliśmy stan jak w realizacji zadań oświatowych i przedszkolnych 4 

głosami za pozytywnie.  

25.3. dyskusja   (13:35:56 - 13:36:02) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według 

właściwości   (13:36:34 - 13:36:47) 

Punkt wprowadzony na wniosek Wójta Gminy Raciążek 

26.1. omówienie projektu uchwały   (13:36:50 - 13:38:02) 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący Wysoka Rado wszyscy zebrani 

powody wprowadzenia tego punktu do porządku obrad to dość szczegół tutaj pani 

mecenas państwu powiedziała przy ustalaniu tego porządku że to jest po prostu 

element czyli dokument wymagalny abyśmy musieli w odpowiednim czasie 

ustosunkować się do złożonej skargi dlatego w tym punkcie został wprowadzony ten 

projekt uchwały jeśli państwo jeszcze macie coś do niejasności do dopowiedzenia to 

jest tutaj Pani mecenas i jeszcze tu coś by Państwu dopowiedziała. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - pytań to nikt nie będzie miał bo to jest po 

prostu świeża sprawa no i ja o tym nie mówię że nie jest jasne tylko mówię że to jest 

świeża sprawa. 

26.2. dyskusja   (13:38:03 - 13:38:12) 

W związku z brakiem pytań Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  

 



26.3. podjęcie uchwały   (13:38:16 - 13:39:15) 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - uchwała rady gminy Raciążek w sprawie 

przekazania skargi według właściwości paragraf pierwszy przekazać skargę do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy na bezsilność Wójta Gminy 

Raciążek z dnia 18 listopada 2024 roku skierowaną za pośrednictwem rady gminy 

Raciążek organowi właściwemu wójtowi Gminy Raciążek paragraf drugi uzasadnienie 

faktyczne i prawne stanowi załącznik do niniejszej uchwały paragraf trzeci wykonanie 

uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy odsłania wnioskodawcy i niesie 

uchwały wraz z uzasadnieniem paragraf 4 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

proszę o głosowanie na portalu posiedzenia.pl. 

 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 20 listopada 2024 r. czas 13:38:57 - 13:39:15 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 91.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych 
głosów 

12 80 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 8.33 % nieoddanych 
głosów 

3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 



4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika nieobecna 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta 
Magdalena 

ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania nieobecna 

27. Wnioski i zapytania   (13:39:34 - 13:47:37) 

Pan Krzysztof Sadowski - co prawda nie ma nikogo z referatu technicznego chciałem 

się zapytać, bo często jak radni zadają pytania o jakieś rzeczy które mają być 

realizowane to słyszymy że w ciągu dwóch tygodni będą realizowane i chciałem się 

zapytać o latarnię tą solarną na ulicy Wiatracznej w obrębie przejścia dla pieszych czy 

został zakupiony ten akumulator, 

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska - Szanowni Państwo chodnik z ulicy Wysokiej na 

Podole-  w budżecie na rok 2024 były przeznaczone na to pieniądze poprzednia Rada z 

kwoty, która była na ten projekt przeznaczona zdjęli bo brakowało do śmieci i 

chciałabym się dowiedzieć o ten punkt, 

Pan Wójt Gminy Raciążek w odpowiedzi do powyższych zapytań - z tego co posiadam 

wiedzę i już odpowiadam jeśli chodzi o latarnię na ulicy Wiatracznej jest zlecona robota 

Myślę że do końca listopada na pewno on to zrobi bo to będzie robiła firma która 

będzie też wykonuje wymianę przy okazji tego całej wymiany instalacji świetlnych w 

ramach programu oświetlania Polskę jeśli chodzi o chodnik ulica Wysoka Podole 

Podzamcze bo to tak mnie to nazywa sprawa wygląda w ten sposób że projekt 

jest zrobiony ja go już widziałem tylko niestety projekt na odcinku 40 m natknął się na 



strefę ochrony konserwatorskiej Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków i jest na 

etapie uzgadniania przez Wojewódzkiego konserwatora zabytków na odcinku od ulicy 

Wysokiej. Chciałbym żeby to mówił już skończyło się szybko jest zgłoszenie zrobione do 

starostwa ze stosownym uzgodnieniem myślę że kwestia już kwestia czasu, że bo to 

termin leci i mam nadzieję że wkrótce już przystąpimy chociaż zaczniemy chociaż tą 

robotę robić a żeby te pieniądze nam nie przepadły. 

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska - został nam miesiąc czasu. To jak już 

jestem przy głosie to mam kolejne pytanie właściwie to taką informację sołtysi nadal 

nie otrzymują informacje z międzysesyjnej działalności Wójta od dwóch lat 

przynajmniej proszę abyśmy taką informację otrzymywali. 

Pan Wójt Gminy Raciążek – proszę taką uwagę zaprotokołować - jako wniosek do 

protokołu z dzisiejszej sesji przy każdej następnej sesji proszę, aby informacja z 

działalności Wójta docierała też do wszystkich Sołtysów. 

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska - Kolejny punkt kiedy sołtysie otrzymają informacje 

o planowanym utrzymaniu zimowego porządku dróg mamy drugą połowę listopada 

myślę,  tylko my nie mamy informacji co roku. 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Dobrze ja zapiszę sobie żeby do was ta informacja 

też dotarła 

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska - Realizacja funduszu sołeckiego w sołectwie 

Podole  

Pan Wójt Gminy Raciążek - w tym przypadku Pani Sołtys prosiłbym żeby może Pani 

podeszła albo do mnie albo pana Maćka albo czy do pani Ewy bo akurat ich nie ma a ja 

w tej chwili nie jestem w stanie na bieżąco wiedzieć jakie tam są kwoty. 

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska - mieliśmy obiecane, że do końca listopada zostaną 

zostanie to zrealizowane Pani Ewa powiedziała że na pewno nie ale że tym zajmuje się 

Maciej nie mogę ostatnio na niego się natknąć został nam miesiąc czasu dobrze kolejny 

punkt te dwie uszkodzone lampy jedna pod górami druga przy tym lasku od Krzyża tak 

to już też trwa naprawdę bardzo długo, 

Pan Wójt Gminy Raciążek - to też bym prosił pani sołtys że ja zapisuję te rzeczy sobie 

ale to jak będzie pan Maciej  

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska - ja o to pytam za każdym razem gdy jestem w 

urzędzie i jakby odpowiedź ustna mnie nie satysfakcjonuje chciałabym żeby te latarnie 

się po prostu już paliły i kolejny punkt w lesie były wymieniane oprawy i się nie palą 



przed chwilą dostałam informację od mieszkańca tam od przepompowni w kierunku 

tak i że się nie palą od do momentu kiedy były wymieniane.  

Pani Agnieszka Gierszewska - jeszcze dodam odnośnie Podola od ponad trzech lat 

mamy ulicę Piękną miały być zrobione tabliczki z nazwą ulicy co sesje się pytam co 

sesja ma to zostać zrobione a do następnej sesji nadal nie ma.  

Pan Wójt Gminy Raciążek - wszystkie te państwa pytania postaram się na piśmie 

udzielić państwu odpowiedzi. 

Mieszkaniec Podola – Pan Mirosław Siedlecki - pod koniec czerwca na stronie 

internetowej Urzędu Gminy ukazał się komunikat harmonogram zebrań Wiejskich w 

celu wyboru sołtysa Statut Sołectwa Podole który został uchwalony uchwałą z 2004 

roku też przewiduje że zebranie wiejskie wybiera sołtysa. 25 lipca pan wójt naruszył 

prawa konstytucyjne jednego z mieszkańców Raciążka natomiast na komisji 24 

października pan wójt przedstawił pogląd powoływał się na opinię radcy prawnego że 

zebranie wiejskie nie jest uprawnione do wyboru sołtysa Szanowni państwo ja 

się nie dziwię że 17 września kiedy tu spotkaliśmy się na sesji pierwszej sesji po 

wyborach sołtysa pan Wójt nie przedstawił was nie pogratulował bo nie uznaje was za 

sołtysów według swojej wypowiedzi No przecież to jest karygodne dlatego że ktoś 

narusza konstytucyjne prawa innego obywatela to się przygotowuje jakąś tam opinię 

żeby wybielić tego który To narusza jeżeli ja coś mówię źle pani radca prawny to 

niech pani poda do sądu pani przygotowała taką opinię która nie jest adekwatna do 

tego co jest w gminie Raciążek w Gminie Raciążek nie obowiązuje żadna inna uchwała 

rady gminy dotycząca wyboru sołtysa tylko taka jak przedstawiłem to jest zawarte 

statutach sołectw to o czym pani mówi to jest dopiero przyszłość bo są zaskarżane te 

uchwały że powinni sołtysi być wybierani tak jak radni ale to jest dopiero przyszłość Na 

dzień dzisiejszy mamy to co mamy to jest jeden państwo głosowaliście tutaj odnośnie 

udzielenia kredytu artykuł 8 ustęp 2 ustawy o samorządzie gminnym wyraźnie mówi że 

gmina może realizować zadania powiatu i tak dalej ale wtedy dostaje na to pieniądze a 

wy zaciągacie kredyt tu była mowa o jakiejś porozumieniu państwo widzieli to 

porozumienie dlaczego tego nie było w budżecie dlaczego się nie rozumie jeżeli ja się 

mylę panie radca prawny poprawić czy źle powiedziałem odnośnie paragrafu 8 

ustęp 2 ustawa o samorządzie gminnym chyba nie to jest jedna rzecz 

skarga do rady gminy wpłynęła 20 sierpnia komisja została posiedzenie miała 24 

października kapa wyraźnie mówi Skarga powinna być rozpatrzona w ciągu 

miesiąca otrzymywałem pismo przedłużeniu bo to nie ma bo nie ma posiedzenia rady a 

komisja się nie zebrała bezpodstawne pisma nieskończoność tak można sobie bo ktoś 

sobie uważa że może przeciągać bo ktoś mu powiedział że można w nieskończoność 

przekładać termin rozpatrzenia sprawy. No przecież to jest karygodne czy działamy na 



gruncie prawa obowiązującego w Polsce czy na gruncie prawa które 

sobie ktoś coś wymyśla sprawa Następna szkoła nie prowadzi działalności gospodarczej 

więc dlaczego sprzedaje ciepło w 2000 roku został pierwsze mieszkanie sprzedane 

i tam było zaznaczone że gmina podpisze umowę wspólnotą gmina do dnia dzisiejszego 

nie podpisała umowy ze wspólnotą szkoła podpisała umowę ze wspólnotą Wspólnota 

dopiero powstała w 2019 roku co robiła gmina do tego czasu teraz państwo mówicie 

że to trzeba Ja się o tym mówiłem 6 lat temu 6 lat temu o tym mówiłem że 

trzeba uporządkować te sprawy ale oczywiście byłem na czarnej liście bo się Siedlecki 

się wtrąca bo Siedlecki wytyka i tak dalej no róbcie zgodnie z prawem to nie 

będę wam wytykał to jest sprawa jeszcze jedna może już nie będę was tu gnębił bo 

powiecie, że znowu się na was wyżywam dziękuję bardzo. 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący Wysoka Rado krótko się bym chciał 

ustosunkować do tych wypowiedzi nie wiem czy wszystkie spamiętałem ale 

postaram się zapamiętać jeśli chodzi o sprawę sławetnych wyborów na sołtysa tutaj 

wykładnia prawna jest jedna którą my posiadamy i chcemy wiedzieć i pan uważa że 

jest inna wykładnia jest tu w tym temacie spór Dlatego między innymi sprawa ma swój 

dalszy tort między innymi oskarżąc nas dalej I to jest to w formie pisemnej dalej 

rozpatrywane jeśli chodzi o sprawę pieniądze dotyczące Powiatu to nie jest 

powiedziane że my musimy robić tą drogę wspólnie z powiatem No nie róbmy jest 

wartość inwestycji 5 milionów złotych nasz wkład jest powiedzmy 348 tysięcy 

nierówne w takim razie i powiedzmy tylko wtedy niech pan też powie to 

społeczeństwo że wnioskowałem żeby powiat niedofinansowywać powiatu niech 

powiat sam sobie inwestycje mówi a ja wiem jakie będzie finał tego po prostu powiat 

sobie pije to sobie Zróbcie sami albo przechodzimy na inną gminę i tam będziemy robili 

to kwestie już tej wypowiedzi odnośnie mojego braku szacunku do Sołtysów jestem 

zniesmaczony bo tym bardziej że znam wszystkich sołtysów i faktycznie z wszystkimi 

prawie jestem na ty i nigdy nie uważałem siebie nawet za kogoś lepszego od sołtysa 

Staram się zawsze mieć takie partnerskie z nimi stosunki także uważam że to jest 

troszeczkę nad wyrost powiedziane słowo. Odnośnie szkoły to tu akurat miał Pan rację 

że jeżeli pan twierdzi że od 19 roku pan to upominał że taka taki problem istnieje to 

chwała panu za to rzeczywiście bo to było nienormalne źle się stało że lat temu dwa 

przy okazji nie zrobiono porządku z tym ale być może teraz wspólnie z radnym uda 

nam się to jakoś to wyprostować to z tego co już pamiętałem z tych rzeczy to jeżeli 

czegoś nie dopowiedziałem czy wobec innych wnioskodawców czy tutaj wobec pana to 

postaram się w formie pisemnej udzielić odpowiedzi. 

Mieszkaniec Podola – Pan Mirosław Siedlecki - to Pan Wójt powiedział odnośnie 

powiatu Panie Wójcie czy idąc tokiem rozumowania Pana to mieszkańcy Gminy 



Raciążek też mają się dokładać do drogi też mają składkę zrobić i dołożyć do budowy 

drogi? 

Pan Wójt Gminy Raciążek - odpowiem ad hoc mieszkańcom nikt nie zabroni jakby 

chcieli się do tego dołożyć nie muszą tego robić. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - jest dużo spraw dużo bardzo dużo różnych na 

przykład przepływ informacji przepływ PiS na przykład pismo od rzecznika dyscyplin 

finansów przychodzi do pana sekretarza pan sekretarz trzyma je 5 dni przykładowo po 

5 do mnie przychodziło od tego pokoju tam do tego pokoju gdzie jest biuro rady to 

trzeba pięć dni iść raz jest dzień raz jest dwa praktycznie powinno być w ten sam dzień 

takie pismo przekazane po prostu nie termin jest tam 12 te 14 dni na to pismo nie to 

jak już 5 nie jest ujęte ja jestem na dyżurze ale nie dostanie informacji to zostaje mi 

tylko tam parę dni nie żeby odpowiedzi nawet jak pismo ci się ustosunkować 

pisma i odpowiedzi przekroczone terminy przekroczą terminy skargi petycji PiS i tak 

dalej nie tylko takie pismo bo ja mam pismo i inne na przykład takie proste pisma 

na przykład jest akcyza na paliwo no i co i ja kiedy No złożyłem czekam może za tydzień 

może za dwa no może być różnie Nie no tak się praktykuje że dostaje 29 dnia albo 

dopiero 30 te decyzje o tym nie no to co ktoś Co mogę powiedzieć celowo czy nie No 

bo przedtem tak jak to było jeszcze wcześniej to nie zwracam na to uwagi ale teraz 

jak widzę jak jest odpowiadany na pisma są pisma inne jeszcze co nie dostał już 

przekroczeń został termin tak samo Iny pismo nawet moje nie mówiłeś tam 

Bo innych nie znam mówię o sobie już jest przekroczony drugie za chwilę będzie za 2 

dni przekroczone i też już nikt nie zdąży tego odpowiedzieć i to proste pismo co tylko 

ma się gmina wyrazić w tym stosunku nie tam jest jakieś pismo potrzeba czy orzeczenie 

czy jakaś decyzja od kogoś czy nie jest takie proste co jest między nią i też 

nie jest zachowany i przez to obraz Przez te przekroczenia przez to sami sobie 

napędzacie roboty z roboty bo są odwołania teraz to jest Pismo przyszło co wczoraj nie 

jest odpowiedź na odpowiednim czasie No to Bach trzeba szybko uchwałę Bach 

przedtem było odpowiadane nic nie szkodziło A teraz raptem trzeba uchwałę podjąć 

bo te pismo wpłynęło No i co ja mogę sobie powiedzieć zagłosowałem że się 

wstrzymuję bo ja nie wiem nawet nie znam prawa nie znam Jak to się mówi na 

tyle żeby się do tego odnieść się wstrzymał od głosu może ktoś do mnie być zła ale ja 

przecież nie znam tematu za pięćdziesiąta dostaje toczy tamtego i ja mam wprowadzić 

na sesję takie coś takie rzeczy się nie praktykuje bo musi komisja przetrawić taką 

uchwałę czy taka czy taka cała rada musi przed telewizji nawet komisja jest do tego 

jedna wyznaczona tylko to każdy musi oprzeć procedować Jak to się mówi na taką u 

ja tu jest jak ktoś mi te terminy No a te terminy niestety nie jest tak jak ktoś 

chce zwoje się sesję na wniosek i się takie powiedzmy pismo wprowadza 3 dni jest 

trudno sesja na wniosek i dziękuję tego znaczy nie praktykować tego bo to niestety to 



nie jestem na nie i ta cała ta wszystkie te odpowiedzi na kogo spływa trochę tam na 

Urząd Gminy ale na radę spływa No przecież rada źle działa komisję źle działają 

przewodniczący razem z nimi tak samo siedział bo nie dopilnuje tego no przecież ja nie 

będę chodził za każdym urzędnikiem jeden upatrzył czy on napisał czy on wysłał jak ja 

mówię wysłałaś dzisiaj tak wysłałem a ja u mnie wysłał na przykład no toc o to ja go 

mam Na drugi dzień przyjechać i sprawdzać czy ten tamten no to co ja będę na etacie 

w gminie i pilnował ludzi Czy wysłaliście i wysłali PiS No i te przedłużanie 

jeżeli są orzeczenia widzę tam podszedłem dokumenty od innych tam instytucji tak 

No to wiadomo że zanim przyjdzie zanim tego ale takie proste sprawy które są proste 

które można po prostu no to trzeba zrobić no to tak ja widzę to tak trzeba to zrobić to 

odpowiadam to w tym terminie a nie że sobie przy zmarł ja podpisuję te przedłużenie 

A ja teraz powiedziałem nie podpiszę bo już mnie to znaczy użyło i wtedy 

zobaczymy co będzie No to co mnie obchodzi że rada będziemy źle wygląda razem z 

przewodniczącym bo spienia naradę Nie ja nie podpiszę a komisja nie I tu bo ktoś mówi 

Nie słuchajcie tego że radni nie może być ukarany przewodniczący bo jest radnym 

dojdzie do takich sytuacji i będą takie jeszcze sytuacje bo ja nie wiem ale sobie tylko 

wyobrażam bo to idzie eskalacja tego konfliktu ja nie jestem z tobą w konfliktu 

tu jest pan tu jest pan jako przedstawiciel i tu jest polski ja tylko uczestniczę w tym 

konflikcie Ja nie jestem stroną właściciel ale ja dostanę po łbie Bo ja za jakiś za rok cię 

za 3 lata przyjdzie taka sytuacja będzie taka dlatego że ja zostaną zapłacę 500 

zł kary przykładowo i kto za mnie zapłaci to 500 ja będę się ze swoich wypić zapłacić za 

kogoś co ktoś źle zdziała i bo ja jako taką w miarę na swoje potrzeby wykonać swoją 

obowiązki w miarę jak to się mówi Nie mówię że tam najlepiej bo nikt nie jest bogiem 

ale normalnie tak żeby było tego ale przez ludzi i radny przewodnictwo komisji też 

będzie ukarany będzie musiał zapłacić za swoich kieszeni nie słuchajcie takich rzeczy że 

radny jest niekarany bo to jest nieprawda ukarany sekretarz ukarany niż tamte pismo 

tak samo to wysłałem wam tak samo odpisałem w zeszycie co tu mówiłem na tym to 

jest to pismo tak samo nie wiem czy wszyscy czytali Czytaliście wszyscy do pismo 

wczoraj było wysłane czy to mogę przeczytać to co napisałem do rzecznika 

na temat opinii pana Krajewskiego poprzedniego wójta no to dobrze no to teraz 

wczoraj kazałem wysłać i nie było wysłane dlatego o tym mówię że ja nie będę chodził 

dlatego się was pytam czy dostać nie dostaliście to dobrze mogę przyjść A to nie 

jest długie pismo Sprawa dotyczy wydanie opinii o sposobie więc znacie pana 

Rafała Krajewskiego pełniącego funkcję wójta gminy Raciążek z obowiązku 

podczas pełnia funkcji tej funkcji do piątego maja 2024 moja opinia akurat jednego 

gmina Raciążek i obecnie przewodniczącego rady gminy Raciążek jest bardzo 

negatywna pozwolę sobie przedstawić obraz sytuacji z kilku lat pracy pana 

Rafała Krajewskiego. Rafał Krajewski przyjęty został do urzędu pracy 



Urzędu Gminy na stanowisko z inspektora tam powiedzmy do spraw Budownictwa tak 

napisałem i na tym stanowisku z tych obowiązków się wywiązywał wtedy dobrze bo tak 

było na czas nie tak jak teraz że przekraczane są terminy oni przed czasem było tam 

dwóch jeszcze był drugi pracownik mieli lepszą opinię jak w innych gminach tak było bo 

słyszałem z innych gmin opinie o u was w Raciążku to po prostu szybciej załatwiacie te 

sprawy budowlane pozwolenie tak dalej jak gdzie indziej nie dlatego tak napisał Bo to 

prawda ale następnie został kierownikiem działu technicznego przetargach 

prowadzoną przez panią Wójt Wiesławę Słowińską i wtedy został nauczony przez nią 

panią złych zasad zarządzania i złych nawyków zarządzania po prostu nie będę tego 

rozwijał każdy może sobie resztę dopowiedzieć sam i wtedy gmina Raciążek ponosiła 

co roku większe lub mniejsze straty finansowe właśnie tym złym zarządzaniem 

Rafał Krajewski zostaje zastępcą Wójta A potem w wyborach uzupełniających zostaje 

wyprane wójtem jego złe decyzje do końca kadencji wójta przyniosło ogromne straty 

finansowe dla gminy Raciążek pan Rafał Krajewski jako wójt podejmował przeróżne 

decyzje sam bez konsultacji fachowcami Bez konsultacji z Radą Gminy Raciążek kupił 

ciągnik taki przykład rolnicy Nie pytajcie o zdanie fachowców czy radnych umierać 

współpraca na linii wójt Rada gminy była bardzo zła Wójt nie przychodził na sesję rady 

gminy kilkukrotnie nie słuchał radnych nie brał pod uwagę ich zdania gmina Ciążeń 

otrzymała proszę o wartości 9,5 lata temu Wójt Rafał Krajewski zły zarządzanie z 

innymi decyzjami doprowadził do tego że do dnia dzisiejszego drogi nie są 

wykończone być może promesa przepadnie tym samym na razie 

Gmina Raciążek finansowe niewykonanie tych dróg dwa lata temu skutkował tym że 

cen za 1 km asfaltu przez ten okres poczuł bardzo do góry nie mówiąc już 

o inflacji straty idą setkach tysięcy Może nie chcę mówić więcej następnie nie 

gospodarność szkoła była gazyfikowana a pozyskany złom wójt oddał inwestorowi 

znaczy źle napisał tutaj powinno być wykonawcy ale to od razu zauważyłem później to 

Pismo poszło za darmo oddał ten złom tych przykładów jest więcej nie już nie chciałem 

pisać bo byłem na tym dyżurze na koniec Chciałbym powiedzieć że jeżeli sekretarz 

Gminy skarbnik gminy dyrektor Goku i jeszcze tam te kierownik tego nie dopisałem ale 

to tam kierownik GOPS tak samo są karani przez rzecznika dyscyplin finansów 

publicznych to co czeka mnie Raciążek w przyszłości jeżeli mamy takich Zarządców ci 

ludzie zarządzają naszymi finansami publicznymi pieniędzmi na czele razem obecnie z 

wójtem i z poprzednim nie odpowiedź sama się nasuwa może być tylko negatywna 

taka opinia poszła jest dużo spraw te pisma powoli muszą się to po prostu to 

wynormować i po prostu powoli ta rada musi zacząć trybami delikatnie mówiąc nauczą 

się nowi radni bo wiem że synowi zobaczą jak to jest to nie jest od razu w sekundę 

obsługi rady znaczy jako obsługa rady obsługa rady to jak ta pani rok czasu była 

pani co prowadzi zrezygnowała przed wakacjami był termin co nie było nikogo przez te 



wakacje nie było do obsługi rady teraz obecnie dopiero z pan Radek co krótko jest 

no i żeby obsługa rady się nauczyć to musiałby jest tu z pół roku pobyć przy tamtym 

pracowniku żeby po prostu go nauczył jak to jest to na pewno się nie nauczy tego w 

dwa dni i ta rada właśnie źle przez to funkcjonuje i tak dalej przez to że nie ma obsługi 

Musi ktoś zastępować pani Beata to robi za to i wszystkiego pilnuje robi po swojemu 

nauczona jest Ja tam nie mówię z Komuny tak jak kiedyś tu jest pani dyrektor Goku 

pani dyrektor biblioteki ci było tych zasad co za panią wójt to co ludzie są nauczeni 

złych zasad zarządzania nie przystosowali się nie przełożyli się na obecne czasy tylko 

oni jadą jeszcze tym starym tokiem nie myślenia i rozumowania a to już jest Nie tędy 

droga trzeba troszeczkę powiedzmy lekko przestawić na to co powinno być teraz 

No ja już nie będę tu w szczegóły wchodził kto wie po prostu o co chodzi to wie 

tak nie powinno być nie może być tak nie może być że zwalamy winy naradę bo te 

właśnie takie dociągnięcia to jest tak jakby celowa robota zwalmy winę na radę ale my 

będziemy czyści bo oni też są źli albo ja też zostanę ukarane za rok się za 3 lata No to o 

pasją też my już wszyscy Jestem Okej tylko przewodniczący se został ja sobie takie 

wnioski Mogę sam wyciągnąć z tego po prostu może źle myślę ale tak to 

takie jest moje odczucie to co Proszę dołączyć do tych ludzi co są karani przez rzecznika 

dyscyplin finansów publicznych Bo co Bo jest jeszcze nie ukarany ja pozdrawiam panią 

muchę tą mannę co jeszcze do mnie się nie zgłosiła właśnie co sprawdziła czy jestem 

karany czy nie Czekam na nią wiem kto za tym stoi stał za tym wiem kto mnie 

jak paliłem te gałęzie i liście to kto mnie tego bo mam numer 860 jest końcówka mogę 

powiedzieć nawet końcówkę numeru Jeżeli ktoś wiedział bo ludzie myślą 

że ktoś się nie dowie mam swoje dojścia i mogę niektórych rzeczy się dowiedzieć nie 

będę musiał mówić wiem po prostu wiem ale to dla siebie a czekam na te Anne muchy 

właśnie czy do końca kadencji do mnie nie odwiedzi co to sesja będę to mówił 

Następna sprawa bardzo dużo jest tego dyrektor Goku dyrektor biblioteki publicznej 

odchodzą na emeryturę za pół roku za rok no i co robią w taki wymóg jeszcze 

pani wójt żyła przed śmiercią z nimi umowę ja tego nie sprawdziłem znaczy tylko wiem 

od pana wójta Powiedzmy że to jest że mają umowę W tym celu jeszcze dłużej 

Zobaczcie jakie cwaniactwo jakie wykorzystanie finansów publicznych wiem tu wójta 

umiera No niech nam podpisie No bo koleżanka tego podpisała mi te umowę dłużej niż 

mają podejść numer to i co mało jeszcze te huby na ciągłe numery te drzewo se soków 

Ja tak przeprosiłem powiedzieć małe jeszcze że jeszcze chcą co jeszcze więcej kasy 

ale ono mówią my to robimy dla dobra Raciążka my To co robimy to wszystko bo 

jesteśmy bardzo czyste a uczestniczyły niektóre w tych wyborach co były przekręcone 

jeszcze za pani wójt i tak dalej I oni są bardzo oni to robią bo dostanie odprawę 

bo dostanie wypłatę bo jeszcze zarobił na emeryturze to zobaczcie wszyscy tylko chcą 

zarabiać na tej gminie i ciągnąć soki ale nikt nie patrzy czy tu jeszcze coś zostało 



dociągnięcia tych soków Ja to o tym mówiłem to jest wszystko się w całość możecie się 

na mnie gniewać macie prawo ja mówię tylko to co widzę możecie mnie tam 

do sądu podać że jakieś nazwisko wymówiłem do i tak dalej Może będę wtedy wreszcie 

ukarany jest obwieszczenie wójta O przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego 

gmina z dnia 7 listopada tak samo Pismo jest zaraz dostaniesz jeszcze jest teraz 

Następna sprawa sekretarz jest ukarany grzywną 500 zł później 300 zł jedna w lipcu 

druga w październiku ja przepraszam bardzo kto zapłaci za te grzywnę czy zapłaci pan 

skarbnik czy z urzędu gminy się zapłaci a za mnie kto zapłaci jak ja dostanę to o tym 

mówię to jak to jest ani wy za wójta ani za skarbnika nie sekretarza za nikogo za 

żadnego dyrektora nie powinny być płacone z pieniędzy publicznej każdy powinien 

płacić sam nie wiem jak to jest niech się wypowie pani skarbnik czy nie są to tego ale 

jak został zapłacone Proszę się nie wstydzić komuś prawdę bo i tak to wyjdzie no ja i 

tak bo wystąpię o to pismem i to jest nie jest jakaś tajemnica no a no właśnie to tak 

trzeba robić jak z tym z Siedleckim albo 4000 zapłaty ktoś ma nie na razie z tych spraw 

to powiedzmy starcie bo to nie za dużo bo chciałem dozować żeby proszę kładzie Pan 

Krzysztof Sadowski -  odnośnie funkcjonowania rady i jakości terminów uważam że 

może warto by było wrócić do inicjatywy jaką na początku kadencji zaproponowała 

Radna Gierszewska żeby jednak zrobić harmonogram ustalić sesję na cały rok wszyscy 

będziemy wiedzieli w jakim terminie musimy sobie zabukować ten czas 

że będzie nas czekał troszkę więcej pracy Urząd też będzie wiedział na kiedy z tymi 

dokumentami na bieżąco się zdarzyć Ja wiem że w ciągu roku może zdarzyć się temat 

nagły ale od tego są też sesje na wniosek więc jeżeli coś palącego wyjdzie to 

taką sesję przecież można zwołać ale ten harmonogram na pewno ułatwiłby bo ja 

uważam że poprawiłby jakość tej pracy tak a tak jak jest na ostatnią chwilę 

informacja Nie wiem może część osób dostaje to z dużym wyprzedzeniem a część 

dostaje na ostatnią chwilę te komisje są zbierane też na szypciora to co pan 

zresztą przewodniczący powiedział wcześniej część osób może nie była 

świadoma wchodząc do składu trzech komisji bo trzy komisja to jest naprawdę 3 razy 

więcej pracy aniżeli bycia w jednej komisji No ale jeżeli ktoś się zdecydował 

ma ten zapał do pracy no to unikajmy później takich nieporozumień że faktycznie 

komisja wspólnocie spotykają i komisja która jest w czteroosobowym 

składzie odczytywany jest protokół z wynikiem głosowania siedmiu za 

jeden się wstrzymał no bo to wygląda po prostu niepoważnie dlatego Prosiłbym żeby 

na poważnie się zastanowić nad może od nowego roku jesteśmy na końcówce tego 

roku tak sesja budżetowa zapewne nas czeka ale od nowego roku żeby zaplanować 

takich harmonogram że określić chociaż tygodnia mnie już nie mówię co do dnia ale że 

na przykład każdy ostatni tydzień miesiąca jest ta sesja żeby wszyscy zdążyli 



przygotować materiały żeby wszystkie komisje zdążyły zaopiniować za te materiały 

żeby ta praca była taka systematyczna nienarwana 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - pomysł był poruszony ale to i tak nic nie 

da bo czy będziesz miał ustalone że co miesiąc 15 będzie sesja przykładowo jeżeli 

pismo płynie 14 to będziesz miał tą samą sytuację co teraz o czym tu mówi to to ci nie 

usprawni a takie sytuacje że no gmina ma swój sposób funkcjonowania i to też musi 

tak jak ja muszę się dostosować nie tylko że poleciłem bo ja chcę 15 i koniec To jest 

takie współdziałanie po prostu nie to nic nie zmieni żeby tu jakoś poprawiła jakość 

czy cokolwiek tylko kwestia że będzie 15 No a tobie akurat nie będzie pasować nigdy 

tak nie będzie że będzie wszystkim pasować ja plan pracy rady i komisji już został 

stworzony na te na ten rok. 

Pani Agnieszka Gierszewska - Jeżeli boją się państwo ustalić taki harmonogram na cały 

rok z góry to może zacznijmy od tego że na sesji bieżącej teraz kończy się sesja 

ustalania termin następny i zobaczycie państwo jak to wpłynie na tok naszej pracy. 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Jeśli chodzi o termin następnej sesji przeglądając kalendarz 

który jest akurat takim już świątecznym grudniowym kalendarzem już widzę 

pobieżnie że możliwość zorganizowania sesji będzie 30 lub 29 bo 31 nie zrobimy nie są 

święta i tak dalej i tak dalej i tak dalej 29 niedziela to przepraszam Wiem że koło 30 jest 

praktycznie dwa Chyba terminy jakoś mi tam pasowały chyba żeby ten 

to jeśli tylko chodzi o tę sprawę być może tu jeszcze z panem przewodniczącym jeszcze 

będziemy rzeczy ustalali i może to się wcześniej żeby się państwu wcześniej 

wiedzieli Jeśli chodzi proszę państwa o przepływ informacji dokumentacji 

Wierzcie mi Jest tego bardzo dużo nie dziwcie się że ja też nawykach dostaję 

informację z jednodniowy wyprzedzeniem do mnie też tak przychodzą Ale jeśli 

chodzi o informację bo kilkadziesiąt informacji które przychodzi na przykład od 

interesantów gdzie to wymaga obsługi prawnej gdzie ja przypominam państwu mamy 

kancelarię na zlecenie i tak tutaj pani Kamila nas tu wspomaga częściej niż 

było to one daj bo ten który składa Pismo do urzędu nie Musi się znać na przepisach 

prawa ale gmina odpowiadając musi z wójt Musi się znać dlatego to nie jest tak że 

teraz ktoś dostanie pismo zaraz musi odczytać a jest tego dużo jeszcze mi państwo jeśli 

wracając teraz do przepływu też informacji wśród pracowników ja na przykład proszę 

państwa starając się wyprostować temat tej złotej naszej promesy Za dziewięć i 

pół miliona i wyprostowując sprawę też z tego z tej pieniędzy 

ten za prow zwrot ja zwykłymi może brzydko to zabrzmi z pracownikami pierwszego 

szczebla na miejscu Spotykałem się z ośmioma nie liczę już kierowników wydziałów 

departamentów i tak dalej Spotykałem się bo tam każdy ma w Urzędzie 

Marszałkowskim stryk to określone zakres pracy i jest jeden u nas tego nie ma u nas 

jest jeden ten tu zastępuje na przykład siedzi w sekretach zastępuje 



tego co na przykład jest ślubu udziela i tak dalej i we Freta się Ludzie wymieniają i to 

nie wynika z tego bo to jest że urząd jest mały to wszyscy wiemy nie tylko u nas 

ale niestety papiery trzeba zawsze zrobić żeby nie wiem co się działo trzeba zawsze to 

przekazać ja na przykład dwa razy dziennie proszę spytać się mojej pani Kasi co tam 

jest dwa razy dziennie przeglądam korespondencję rano mi daje ja mam Taki jest plus i 

przychodzi jeszcze koło 13:00 poprawka takie są teraz czasy biurokracja ten kraj to 

zabija jak tutaj był taki jeden pan ze Stanów Zjednoczonych akurat na rozmowie bo 

mnie zobaczyli pytała jest to jest korespondencja a to z jakiego okresu to jest wczoraj 

taka korespondencja ta proszę państwa jest i nie uważajcie zresztą ja nigdy nie zwalam 

nie będę Zwalał winy na radę Tym bardziej że państwo z nami i wiem że radny niestety 

też ma też swoje pewne obowiązki nie jest na etacie ale pilnuje tego Staram się 

pilnować Ja nigdy korespondencji nie przetrzymuje następnego dnia żadnej praktycznie 

nawet jak mnie nie ma to rano jestem zawsze w pracy i staram się ją rozpisać tą 

korespondencję żeby była ale niestety są czasy Jakie są że tak nie ma Pracownika 

ten zachowuje ten to i być może tu się te zalegalizowania tworzą między innymi tutaj 

jak tutaj pan przewodnicy powiedział że z panem tutaj no od rady No jest gdzie też no 

żyją chorują też wiadomo takie sytuacje bywają ale postaram się żeby ten 

przepływ korespondencji był niezakłócony jeśli już jestem przy nie wiem czy to ja 

tu jest informacjach już panie Czy mogę informację jak już mówić w informacja 

Słuchajcie państwo przepiękniej informacji też do Sołtysów też chciałbym żeby 

to ja postaram się to właśnie usprawnić żeby to oni też mieli informację to już sobie 

zapisałem nawet protokole tutaj Pan Radek jest ogłoszony przeze mnie 

przystąpienie do planu ogólnego gminy i do szóstego grudnia można składać wnioski Ja 

wiem że Maciej tam panie Macieju coś tam już poszły informację do ludzi ale 

chciałbym żeby sołtysi w formie kserówki takie informacje też utrzymywali żeby mogli 

nawet na tych swoich tam skrzynkach wywiesić Gdzie by to było Żeby ludzie wiedzieli 

bo żeby te wnioski jakieś do gminy spływały to chyba to co jest to co zapomniałem to 

to postaram się jeszcze sczytać wtedy i przekażę państwu w formie pisemnej. 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - jak już jesteśmy w tych informacjach 

komunikatach znaczy ja tu do pani radcy prawne znaczy że pani mi no uzasadnienie 

napisy To ja nie mam żadnych pretensji do pani Ja już przerabiam wie pani takie rzeczy 

się w poprzedniej kadencji znaczy dwie wstecz to ja chciałem diety w ogóle uchwalić 

dla radnych żeby miały rydz a raczej nie ryczał tylko procentowo płacone to 4 sesje 

musiałem i 4 razy był uwalone z różnych płatek finansowy jeszcze z innych ja mogę iść 

znaczy do kolejnego znaczy jak powiedziałem i mogę to po prostu i gminą obciążyć to 

różne są wyciery nie robię tego bo po co naciągać koszty tylko jest jedna sprawa jeżeli 

jest konflikt między radą a gminą i teraz pani ma to rozsądzić to to jest wtedy Dla mnie 

zawsze było że rada powinna mieć osobnego radca prawnego i Urząd Gminy powinni 



mieć osobnego radca prawnego wtedy by nie konfliktu po prostu w tym temacie ale ze 

względu oszczędnościowych to ta rada niech nie ma tego radcy prawnego bo ja pani 

tylko powiem no pani pan ten radca prawny Co panią znaczy się te do nas delegował to 

powiedział mi no te uchwałę ci przygotuję znaczy trzy miesiące temu Ja czekam trzy 

miesiące jeszcze wtedy nie wtedy pani mówi i teraz na koniec po trzech miesiącach że 

ja mam nie dostanę uzasadnienia tego Ja chciałem tylko uzasadnienie chciałem żeby 

tam Ja wiem że trzech radnych musi podpisać i tak dalej i tak dalej że muszę wystąpić o 

to to wszystko wiem Ja chciałem tylko te uzasadnienia a resztę po prostu bym to to tak 

to zrobił tylko teraz tak jeżeli radca prawny mówi że 

mi zrobi a pani przychodzi jest delegowana tu do nas z jego racji i teraz pani mówi że 

nie to to wtedy swojego pracodawcę czy jak to jest znaczy no bo on powiedział że mi 

zrobiła pani żyje Niech pani nie no bo żeby że ja do pani mam jakieś pretensje nie tą 

uchwała nawet jak nie idzie podjęta czy cokolwiek to ja nie będę sobie płakał z tego 

rozrywał ja jednak chciałem nawet zaprotestować nawet tą że to jest złe bo krzywdzi 

radnych bo nie jest tak sprawiedliwie jak normalny pracownik No ale przepisy ktoś Co 

je stworzył jakieś tam teraz może jest inna partia może inaczej patrzą nie wiem 

chciałem spróbować po prostu znaczy te nadzór odrzuci to jest 

inna sprawa to jest takie  

Pani Mecenas Kamila Warcaba - czuję się trochę wywołana do tablicy Przez pana 

przewodniczącego ale pewne rzeczy Muszę sprostować jeśli chodzi o to o to o 

tą kwestię dotyczącą nie napisania uzasadnienia z informacji które do mnie dotarły wy 

pan przewodniczący chciał aby ten projekt wyszedł od pana wójta pan wójt zwrócił się 

do mnie o opinię co do tego projektu w związku z czym ja wydałam opinie negatywną 

co do tego projektu ponieważ ja jako osoba która opiniuje wójtowi pod względem 

zgodności z prawem projekty wnoszonych przez niego uchwał nie mogę podpisać za 

zgodność formalnoprawną projektu który co do którego uważam że jest sprzeczny z 

prawem i tak to wyglądało co Oczywiście proszę państwa nie zamyka drogi ani panu 

przewodniczącemu ani nikomu z państwa do wprowadzenia tej uchwały w trybie 

inicjatywy radnych bądź klubu bądź komisji taka jest inicjatywa przewidziana w statucie 

Gminy w związku z czym i teraz przewodniczący jeśli pan złoży do urzędu gminy 

wniosek o to aby wniosek podpisany oczywiście przez odpowiednio odpowiedni 

podmiot posiadający inicjatywy uchwałodawczą to taki wniosek będzie poddany pod 

procedowanie z tego co rozmawiałam jeszcze dzisiaj na ten temat z panią Beatą która 

zajmuje się tymi rzeczami i przygotowywanie projektów proszę państwa radca prawny 

jest od opiniowania projektów nie od ich pisania projekty przygotowują przeważnie 

zawsze pracownicy urzędu jeżeli państwo zwrócicie się z wnioskiem o to że chcecie 

jakiś zapis wprowadzić Jeśli on będzie na tyle konkretny że da się go ubrać w słowa No 

Nazwijmy to prawnicze to takie to taki projekt zostanie przygotowany Ale on będzie 



podlegał procedurze oceny takiej jaka wynika z u statutu projekt wnoszony 

przez radnych wymaga opinii pana wójta i powinien zawierać również opinie rad 

ponieważ ja w tym momencie mam taką wyraziłam taką czy  nie inną opinię ja ją 

podtrzymam natomiast zwracam państwu uwagę i cały czas będę to podkreślać Moja 

opinia jest dla państwa w zupełności nie wiążąca państwo ją możecie brać pod uwagę 

państwo i pod uwagę bracie Nie musicie ja te opinie wydaje Według mojej 

najlepszej wiedzy i będę się starała Żeby ono służyły dla państwa pomocą wyjaśnianiu 

przepisów prawnych natomiast państwo jako państwo jako rada podejmujecie te 

uchwały i tak jak powiedziałam na wstępie ja ten projekt zaopiniowałam negatywnie z 

tego powodu że nie było mowy o tym że to jest projekt radnych czy to jest projekt 

wychodzący od pana przewodniczącego ale pan przewodniczący jak zostało to 

zweryfikowane przeze mnie w statucie nie ma samodzielnej inicjatywy 

uchwałodawczej w związku z czym ja z tego właśnie powodu nie rekomendowałem 

panu wójtowi aby pan wójt przygotowywał ten projekt jako projekt Nazwijmy to 

urzędu ponieważ ja przeanalizowałam orzecznictwo i z tego orzecznictwa dostępnego 

dla mnie wynikało mi i to taką informację przekazałam panu wójtowi że istnieje bardzo 

duża doza prawdopodobieństwa granicząca z pewnością że ta że ten że takie zapisy 

dotyczące usprawiedliwiania nieobecności radnych na sesji Zostaną przez organ 

nadzoru uznany za sprzeczne z przepisami bo taka jest aktualnie obowiązująca linia 

orzecznicza ja specjalnie proszę państwa przeanalizowałam orzecznictwo 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy który jest sądem 

właściwym do tych uchwał i mogę państwu powiedzieć tylko 

tyle że dwa lata temu 3 lata temu była bardzo duża akcja kontroli uchwał dotyczących 

przyznawania diet radnych w z generalną zmianą linii orzeczniczej Naczelnego Sądu 

Administracyjnego który jeszcze parę lat temu uznawał że nie jest to akt prawa 

miejscowego natomiast później ta linia orzecznicza się zmieniła i zostało to uznana za 

akt prawa miejscowego wymagający dla swojego wejścia w życie publikacji w 

Dzienniku urzędowym i w związku z tym była bardzo Naprawdę bardzo dużo na 

szeroką skalę zakrojona akcja skontrolowania i tych uchwał które były podejmowane 

wiele lat temu tą akcję przeprowadziła prokuratura prokuratorzy skarżyli te uchwały 

i one były praktycznie w 100% uchylane i na kanwie tych między innymi na kanwie 

kontroli tych uchwał sąd w Bydgoszczy wypowiadał się w sposób jednoznaczny co 

do możliwości braku możliwości usprawiedliwiania radnym nieobecności w związku 

z czym ja jestem przekonana że skoro sąd w Bydgoszczy wydał 100 orzeczeń 

brzmiących to 101 nie wyda w innym brzmieniu i dlatego wyraziłam taką opinię dla 

pana wójta dziękuję.  

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński tylko dwa słowa powiem Znaczy ja wiem że 

pani jako radca pan prawna te uchwały No sprawdzał pod względem merytorycznym i 



prawnym i się podpisuje niby ale jeżeli będzie uchwała i radni złom uchwała jakąś 

podejmą to znaczy pani żadnych konsekwencji prawnych nie ponosi za to pani by nie 

będzie ukarana że rada no pani tylko opiniuje no A radni myślą że jak radca prawny to 

opiniuje to że on odpowiada za to prawnie jeszcze takie mają i czują się Radny a nie 

karanie a to nieprawda dobrze ci są jeszcze jakieś informacje i komunikaty. 

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska – korzystając przy okazji że pan kierownik jest 

chciałam się dowiedzieć jak przebiega realizacja funduszu sołeckiego sołectwa Podole 

Pan Maciej Malinowski -  w tym momencie zamówione zostały słupy do montażu na 

tej ulicy na której Miały zostać zamontowane jest już bodajże jest albo na dniach 

będzie bo dzisiaj już jakieś lokalizacje celu publicznego podpisywałem więc lokalizację 

celu publicznego potrzebne do wykonania projektu tych nitek oświetleniowych są już 

wydawane i jestem w trakcie ustalania konkretów już z projektantem odnośnie od tych 

lamp które mają zostać zamontowane z tego co wiem to tutaj jeszcze wójt mi szepnął 

że tak się wyrażę odnośnie lamp tam są dwie lampy uszkodzone na Podolu jedna nie 

świeci w tym momencie na nieświecąca lampa i też jest zlecona i naprawa 

ona zostanie wyprostowana i zamontowana nowa oprawa która będzie świeciła jeżeli 

chodzi o wymianę opraw z tego programu doświetlamy Polskę już praktycznie jesteśmy 

na W końcowej fazie na Podolu są pewne problemy z tego względu że tam musimy nie 

tylko wymienić same oprawę ale również mocowanie tych opraw ponieważ w tym lesie 

te to te oprawy że tak się te mocowanie nie było dostosowane do lamp ledowych 

trzeba było po prostu to poprawić i tam na ten moment jeszcze prace trwają 

więc może się zdarzyć że te jedna dwie lampy Nie świecą raz się ze świecą z jednej 

strony z drugiej dopóki nie będą zakończone te prace mogą być problemy Ale z tego 

wiem co wiem to już jest ta sytuacja na ukończeniu jeszcze Korzystając z 

okazji tutaj odpowiem odnośnie bo odnośnie lampy na Wiatracznej tej której 

brakowało rozmawiałem jeszcze dzisiaj z elektrykiem który ma tą naprawę wykonać 

Cały czas czekamy na ten akumulator nieszczęsny którego brakuje wykonawca 

monituje u tej firmy która ma to dostarczyć dzisiaj jeszcze dzwonił w tym temacie 

Obiecał że do końca list to firma obiecała że do końca listopada lampa zaświeci.  

Pan Krzysztof Sadowski - I jak już fundusze sołeckie to fundusz sołecki w Raciążku 

pytanie dwa pierwsze pytanie czy wniosek do starostwa został złożony na cokół pod tą 

tablicę razem z tym wnioskiem który był pod altanę i analogicznie  już jest wskazany 

termin końcowy realizacji czy w tym lub zbliżonym terminie możemy liczyć że ta tablica 

informacyjna odnośnie różni zamku również powstanie tak żeby te pieniążki z funduszu 

sołeckiego nie przepadły.  



Pan Maciej Malinowski  - znaczy tak jeżeli chodzi o altanę altana powstanie do 

6 grudnia z tego 6 tak do 6 Nie wiem czym jest słychać Po prostu do 6 grudnia 

jeżeli chodzi o ten tą tablicę to z tego co wiem to tam nie ma funduszów na montaż 

tej tablicy Może No i z tego co wiem właśnie nie było tych pieniędzy bo będzie można 

to zrobić tylko że tak jak no tutaj będziemy musieli znaleźć te fundusze może w 

przyszłym roku No będzie możliwość tego wykonania.  

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński - jeszcze jedną sprawę odnośnie tych drzew 

suchych żeby je te małe drzewa żeby własnymi siłami na wszystkich sołectwach 

powycinać i pousuwać bo zagrażają bezpieczeństwo a te duże to pole No to już sami 

musicie rozwiązać problem to trzeba zrobić te drzewo leży tam w parowie leży tu leży 

tam ze składować je w jednym miejscu tu na zboczu nawet jak te leżą kostki tam przy 

tej przy tych zbiorniku jeżeli tam jest miejsce i ze składować te drzewo pocięte 

powiedzmy na jakieś tam tego i żeby to w jednym miejscu było i żeby coś z tym zrobić 

później czy sprzedać powinno się sprzedać prawidłowo takie coś nie to że oddać za 

darmo a te drzewa małe tak jak na Podzamczu czy gdzie indziej co są niższe jeżeli nie 

chcecie usunąć to chociaż te konary poobcinać albo mówię całe je powycinać bo 

mówię spadną na samochód czy na człowieka i będzie a w Niestuszewie to są potężne 

topole suche to bardzo wysokie to już jest temat poważniejszy bo jakiś 

sprzęt mieć dysponować żeby to zrobić wiadomo że tego się też że tego się nie zrobi 

samemu.  

Pan Maciej Malinowski - jeżeli chodzi o drzewa na w miejscowości Niestuszewo i 

Podzamcze Tak wiemy że tam jest problem właśnie z topolami one są dosyć wysokie na 

Podzamczu topole są zaatakowane przez jemiołę znaczącym stopniu i zagrażają 

bezpieczeństwo ostatnio robiliśmy objazd z wójtem i z pracownikiem z inspektorem 

odpowiedzialnym właśnie merytorycznym może w ten sposób odnośnie drzew 

jeżeli chodzi o topole mamy pozwolenie na ich usunięcie No teraz w tym w tym w tym 

roku w propozycji w propozycji do budżetu zostały zabezpieczone środki między innymi 

na pielęgnację i usunięcie drzew w tym roku budżetowym w 2024 na razie tych 

funduszy środków nie mamy na to żeby coś takiego wykonać. Myślę że jak zostanie 

uchwalony budżet i będą te środki to w no nie wiem czy w pierwszej kolejności nie 

obiecuję ale że będą te drzewa usunięte na pewno te topole będą brane pod uwagę bo 

one tak jak wiemy stanowią zagrożenie i liczymy się z tym że trzeba je będzie usunąć 

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  w okresie zimowym to wiadomo że to trzeba 

zrobić takie rzeczy jak drzewa są w spoczynku. Jeszcze chciałem się spytać o tą 

nieszczęsną wiśniową czyte kikuty tych drzew tych wierzb tam zostały wyrwane 

czyli nie zostały wyrwane do tego czasu na Wiśniowej tam na tym końcu. 



Pan Maciej Malinowski -  jeżeli chodzi o 

ulicę wiśniową i sadową ogrodową planowane jest tam wykonanie jeszcze w tym roku 

jeżeli pogoda pozwoli wyrównanie tych nawierzchni No jeżeli chodzi o te kikuty tutaj 

problem jest Musimy sprawdzić czy one są czy my jako gmina możemy je usunąć Czy 

właściciel bo one są na gruncie z tego co właśnie z tych informacji które posiadam to 

taki kuty są na gruncie prywatnym więc tutaj my jako gmina nie możemy ewentualnie 

poprosić.  

Pan Przewodniczący Andrzej Sobociński -  ja jeszcze chciałem tutaj też złożyć najlepsze 

życzenia naszej sołtysom w imieniu radnych bo no to jest późno ale tak jest i tym logu 

wybranym i tym starym że zostali sołtysami to się nie ma co śmiać bo tak jest 

do wszystkiego człowiek nie spamięta to nie jest tak sobie zobaczcie ile tu jest spraw 

miliony.  

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska – Jest ciągnięty teraz wodociąg z działka 264/13 

czy to jest działka też Gminna 

Pan Maciej Malinowski - powiem szczerze że nie pamiętam w jednej z działek Na 

pewno jest ten wodociąg który jest ciągnięty część jest w działce prywatnej to wiem 

na pewno jeżeli chodzi o całość na Podolu odnośnie budowy wodociągu ma to na celu 

połączyć dwie nitki wodociągowe w przyszłości dokonanie przepinki tak żeby w tamtej 

części Podola woda była dostarczana z Raciążka bo w tym momencie sytuacja jest taka 

że woda jest dostarczana z Ciechocinka w przypadku jakiejś awarii a sieć tak 

naprawdę należy do nas jako do Raciążka i tutaj się robi swojego swoisty paradoks bo 

w przypadku jakiejś awarii takiego wodociągu to my jako gmina jesteśmy za 

ten wodociąg odpowiedzialny a woda płynąca i wszelkie warunki techniczne na 

rozbudowę przebudowę muszą zostać muszą być  wydawane przez Ciechocinek więc 

tutaj po zakończeniu tej inwestycji Myślę że bliskim czasie będziemy dążyć do tego 

żeby dokonać przepinki i sprawić że ta ten wodociąg będzie nasz gminny woda w niej 

będzie płynęła nasza i będziemy mogli stosowne umowę z mieszkańcami podpisać 

Pani Sołtys Podola Joanna Świtalska - Ja rozumiem Co ma na celu połączenie tych 

dwóch odcinków ale chodzi mi o tą o nogę która ma wbiegać w drogę dojazdową do 

działek budowlanych które są tam wyznaczone. 

Pan Wójt Gminy Raciążek - czy jeśli mogę Pani Sołtys czy mówimy o tej drodze która 

biegnie tam w prawo powiedzmy od tej asfaltowej o tej co tam teraz przejdzie do nich 

robią - tak to proszę państwa już mówię bo to nie ma co ukrywać to jest droga 

biegnąca większości po gruntach prywatnych po gruntach prywatnych tylko ja 

chciałbym zaznaczyć jedną rzecz że dokumentacja która była zrobiona właśnie dlatego 

całego polskiego ładu co teraz wykonujemy jest dokumentacją zrobioną ponad rok 



temu nie i dlatego już mówię już praktycznie nie było czasu grzebać nawet zmieniać 

trasy że coś wyrzucimy coś nie wyrzucimy dlatego mówię Jestem projekt był już 

zgłoszony wcześniej w ramach to zawartego całego programu i został po prostu jest 

taki wersji która była zrobiona powiedzmy rok temu nie I tej wersji już nie zmienimy i 

tak by tak się te wersji trzymamy nie chociaż ja bym też podejrzewam jakbym teraz 

miał zrobić projekt od nowa I co ja bym chciał robić tych jakie projekty jakie coś to na 

pewno by to inaczej przebiegało nie to jak to ja bym chciała akurat no ale było 

zrobione już wcześniej to jest część po prostu rzeczy mamy już zrobionych wcześniej 

z dobrodziejstwem imienia otrzymaliśmy i żeby te pieniądze nie uciekły po prostu 

je realizujemy to co było już wtedy rozpoczęte. 

Pan Andrzej Sobociński - że będzie inwestycja prowadzona na gruncie prywatnym  

Mieszkaniec Podola Pan Mirosław Siedlecki - Pan Wójt przed chwilą powiedział że to 

jest inwestycja prowadzona na drogach na terenach prywatnych w 2019 roku była to 

kontrola NIK wykazała naruszenie ustawy prawo budowlane gdzie gmina inwestowała 

na nie swojej działce to że rok temu było to kto mógł rok temu projektować na 

prywatnych działkach panie wójcie powtarzam tylko to co jest zapisane wystąpieniu 

pokontrolnym Niku nie wolno gminie inwestować na prywatnych działkach może 

inwestować na swojej działce 

Pan Wójt Gminy Raciążek - Odpowiadając na to na to na te słowa Uważam że nie ma 

Pan racji gmina może inwestować nie na swoich działkach na prywatnie na swoim 

terenie ma nie może poza terenem Gminy inwestować na terenie gminy na 

prywatnej działkach może inwestować aczkolwiek nie jest to zasadnym uważam. 

 

28. Informacje i komunikaty   (14:04:55 - 14:40:09) 

Informacje i komunikaty były przedstawione w punkcie powyżej, czyli wnioski i 

zapytania. 

 

29. Zamknięcie obrad VI Sesji Rady Gminy.   (14:40:10 - 14:40:15) 

Zamknięcie przez Pana Przewodniczącego Andrzeja Sobocińskiego VI Sesji Rady Gminy 

Raciążek godzina 14:40 
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